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Ze zasedání Rady města

Ze zasedání Zastupitelstva města

Rada města Vamberk se na svém 83. 

zasedání dne 26. února 2014 usnesla:

1)  Schválila plnění usnesení z RM č. 82.
2)  V  roli valné hromady společnosti 

Vamberecká voda, s.r.o. projedna-
la hospodaření společnosti v  roce 
2013, plán hospodaření na  rok 
2014 a odsouhlasila přípravu inves-
tičních akcí (projektová dokumen-
tace pro případné dotační tituly) 
kanalizace Bačinka, vodárenský 
dispečink, intenzifi kace ČOV. 

3) Projednala návrh darovací smlouvy 
na vozidlo Tatra T 815 RZ RK 46-41 
– dárce ESAB CZ, s.r.o., obdarovaný 
Město Vamberk. Smlouvu schválila 
a pověřila starostu jejím podpisem. 

4)  Projednala a  schválila Smlouvu 
o poskytování vzájemné spolupráce 
v oblasti požární ochrany mezi ESAB 
CZ, s.r.o. a Městem Vamberk a pově-
řila starostu podpisem smlouvy. 

5)  Vzala na vědomí vyjádření vedou-
cí městské knihovny k neúčinnos-
ti odvlhčovače vzduchu.

6)  Projednala a schválila zápis z jed-
nání komise životního prostředí 
ze dne 19.2.2014.

7)  Schválila ve své kompetenci změnu 
rozpočtu č. 2 pro rok 2014.

8)  Projednala dopis společnosti Maso 
uzeniny Vamberk s.r.o. ohledně 
možnosti odkoupení části pozemků 
v areálu kasáren včetně poskytnutí 
dokumentací inženýrských sítí, in-
formací o  stavu náhonu, informací 
o  ekologickém znečištění areálu, 
geologickém průzkumu a studie za-
stavitelnosti. RM s ohledem na při-
pravenou postupnou demolici are-
álu rozhodla žádosti nevyhovět.

9)  Projednala žádost paní J. Sejko-
rové o snížení nájmu v Městském 
klubu Sokolovna a pověřila člena 
RM projednáním žádosti s dotče-
nými stranami.

10)  Projednala zápis z tematické kon-
troly dodržování předpisů o  po-
žární ochraně v  Městském klubu 
Sokolovna, vzala ho na  vědomí 
a  uložila vedoucí Městského klu-
bu Sokolovna a  místostarostovi 
v  termínu odstranit závady a  za-
slat o  tom písemnou zprávu HZS 
Královéhradeckého kraje.

11)  Projednala roční výkaz o  knihov-
ně za rok 2013 předložený vedou-
cí městské knihovny a  vzala ho 
na vědomí.

12) Projednala žádost pořadatelů o pří-
spěvek na ceny pro městský volej-
balový turnaj rozhodla jej poskyt-
nout ve výši 1500 Kč.

13) Projednala nabídku televize V1 

(Východočeská jednička) na  pro-
pagaci města a rozhodla ji proza-
tím nevyužít.  

14)  Projednala podněty z  fi nančního 
výboru a:

a)  předala panu M. Bergerovi po-
žadavek na  předložení detailní 
cenové nabídky na zhotovení pa-
mětní desky P. Ludikarovi,

b)  návrh na navýšení rozpočtu města 
o  140 tis. na  cyklostezku zařadila 
do návrhu změn rozpočtu pro příš-
tí zasedání zastupitelstva města,

c)  pověřila starostu projednáním ter-
mínů kontroly společností Vambe-
kon, s.r.o. a Vamberecká voda, s.r.o. 
a jejich sdělení předsedovi fi nanč-
ního výboru a kontrolního výboru.

15) Na  základě stanoviska velitele 
městské policie rozhodla o ukon-
čení smlouvy s S.B. Security.   

16) Schválila pracovní skupinu pro 
připomínkování Strategického 
plánu rozvoje města ve  složení: 
Ing. J. Mazúch, K. Bačina, R. Futter, 
MUDr. L. Janeček, Mgr. M. Vrkoslav.
Ing. Jiří Mazúch, starosta města

                       Ivo Jiřele, místostarosta 

Rada města Vamberk se na  svém 84. 

zasedání dne 12. března 2014 usnesla:

1)  Schválila plnění usnesení z RM č. 83.
2) Rozhodla poskytnout příspěvek 

na  konání 4. ročníku mezinárodní 
soutěže v  karate pro děti a  dorost 
Vamberecký lvíček ve výši 1.000,- Kč.

3)  Schválila na  základě návrhu ře-
ditelky MŠ zvýšení stravného 
v  obou školních jídelnách MŠ 
Vamberk s platností od 1.4.2014. 

4)  Vzala na vědomí nabídkovou cenu 
ak. soch. Niny Jindřichové na zhoto-
vení pamětní desky P. Ludikarovi.

5)  Projednala vyjádření vedoucího 
oddělení DI PČR k žádosti o změ-
nu stávajícího dopravního znače-
ní na  Smetanově nábřeží a  vzala 
ho na vědomí.

6)  Udělila plnou moc JUDr. M. Tuza-
rovi k  zastupování města Vam-
berk ve  věci podání přihlášky 
pohledávky do  insolvenčního 
řízení vedeného u Krajského sou-
du v Hradci Králové pod spisovou 
značkou KSHK 40 INS 22362/2013 
ve věci dlužníků Alexandra Duny, 
r.č. xxxxxxxxxxxx a  Anny Duno-
vé, r.č. xxxxxxxxxx, oba bytem 
xxxxxxxx, 517  43 Záměl, včetně 
zastupování v tomto řízení.

7)  Vzala na  vědomí informaci ta-
jemníka ohledně zajištění voleb 
do Evropského parametru a uložila 
informace zveřejnit ve VZ 4/2014.

8)  Vzala na vědomí informaci o  na-
bídkovém řízení na  rekonstrukci 
dětského bazénu na  koupališti 
a doporučila zastupitelstvu schvá-
lit ve změnách rozpočtu doplnění 
rekonstrukce  bazénu o  hrací pr-
vek – vodní hřib.
Ing. Jiří Mazúch, starosta města

                       Ivo Jiřele, místostarosta

Rada města Vamberk se na  svém 85. 

zasedání dne 26. března 2014 usnesla:

1)  Schválila plnění usnesení z RM č. 84.
2)  Schválila dohodu o  pronájmu 2 

místností o ploše 69 m2 v domě č.p. 
260 Tyršova ulice společnosti Hu-
šek, a.s. za účelem zřízení kanceláře 
a skladu. Současně schválila doho-
du o ukončení nájemního poměru 
tamtéž s paní L. Novákovou – mo-
deláž nehtů – ke dni 31.3.2014.

3)  Na základě zákonného opatření se-
nátu č. 340/2013 Sb. schválila pravi-
dlo, že v případě prodeje nemovitos-
tí z majetku města, bude ve smlouvě 
ujednáno, že poplatníkem daně 
z nabytí nemovitých věcí je kupující.

4)  Projednala žádost obyvatel ulice 
Šafaříkova o prodloužení veřejné-
ho osvětlení v této ulici a postou-
pila ji řediteli Vambekonu, s.r.o. 
s  doporučením žádosti vyhovět 
a světelných bodů vybudovat.

5)  Projednala žádost Občanského 
sdružení ORION o  navýšení pří-
spěvku z rozpočtu města na klien-
ty z Vamberka a doporučila zastu-
pitelstvu v  rámci změn rozpočtu 
příspěvek navýšit.

6)  Rozhodla požádat Městský úřad 
Rychnov nad Kněžnou – odbor 
územního plánování - o vypracová-
ní zadání na pořízení územní studie, 
týkající se plochy Bbd 1 v k.ú. Vam-
berk (prostor bývalé cihelny) s tím, 
že studii uhradí vlastník pozemku.

7)  Rozhodla na  základě žádosti MO 
Českého rybářského svazu Vam-
berk poskytnout příspěvek ve výši 
1.500,-- Kč na  uspořádání dět-
ských rybářských závodů.

8)  Projednala žádost Ing.  B. Šubrta 
o pronájem místnosti v klubu dů-
chodců na  duchovní pásmo Mír 
národům země, konané 10.5.2014 
od 10.00 do 14.30 hodin a rozhod-
la žádosti vyhovět za  podmínky, 
že žadatel předloží do  20.4.2014 
písemný souhlas uživatele pro-
stor, tj. klubu důchodců.

9)  Projednala žádost p. J. Cabalky o po-
volení akce Rockmotopárty, pláno-
vané na 28.6.2014 v areálu sportoviš-
tě v Pekle nad Zdobnicí s ukončením 

do 3.00 hodin 29.6.2014 a rozhodla 
žádosti vyhovět.

10) Projednala žádost občanů z  ulic 
Jugoslávská a Jiráskova o rozšíření 
plynovodných sítí a  postoupila ji 
odboru SMRM k posouzení a před-
ložení návrhů příslušných smluv.

11)  Projednala žádost starosty Rych-
nova n. Kn. o poskytnutí příspěvku 
na  nákup přenosného rentgenu 
pro nemocnici v  Rychnově n. Kn. 
z  rozpočtu města Vamberk a  po-
stoupila ji k fi nančnímu výboru. 

12) Projednala a  vzala na  vědomí vý-
roční zprávu Pečovatelské služby 
Vamberk za  rok 2012. Současně 
přijala veřejný závazek za  cíle or-
ganizace pro rok 2014.

13)  Schválila ve své kompetenci změ-
nu rozpočtu č. 4/2014.

14)  Rozhodla na  základě žádosti 
oddílu stolního tenisu TJ Baník 
Vamberk poskytnout příspěvek 
na  pořádání turnaje starších 
žáků ve stolním tenise konaného 
dne 5.4.2014 ve  sportovní hale 
ve Vamberku ve výši 1.500,- Kč.

15)  Rozhodla na  základě žádosti ve-
doucí Městské knihovny o  zasta-
vení akce asanace vlhkého zdiva 
v Městské knihovně. Akce bude re-
alizována ve  druhém pololetí roku 
2014 v případě navýšení fi nančních 
prostředků v rámci změn rozpočtu.

16)  Schválila organizační opatření 
k zajištění plnění usnesení zastupi-
telstva Vamberk č. 19 z 12.3.2014.

17) Projednala žádost svazu skautek 
a  skautů JUNÁK středisko Vam-
berk o  příspěvek na  rekonstrukci 
střechy hospodářské budovy 
a  postoupila ji FV s  doporučením 
žádosti vyhovět v rámci změn roz-
počtu jen tehdy, pokud bude po-
skytnuta dotace z krajského úřadu.

18)  Projednala žádost agentury pro 
podporu podnikání CzechInvest 
o zařazení bývalých kasáren ve Vam-
berku do národní databáze brown-
fi eldů  a rozhodla žádosti vyhovět.

19) Schválila na  základě žádosti TJ 
Peklo n. Zd. využívání jedné třídy 
v budově pekelské školy pro hraní 
stolního tenisu malých dětí.

20)  Schválila vypsání výzvy k  před-
ložení cenových nabídek na  re-
alizaci stavby „Oprava chodníku 
Vamberk – Merklovice a  souvise-
jící přeložení vodovodního řadu“. 
Osloveno bude 5 fi rem a  výzva 
bude rovněž zveřejněna na úřed-
ní desce města Vamberk. 
Ing. Jiří Mazúch, starosta města

                       Ivo Jiřele, místostarosta

Zastupitelstvo města Vamberk se 

na svém 19. veřejném zasedání dne 

12. března 2014 usneslo:

1) Schvaluje změny rozpočtu č. 3 pro 
rok 2014 podle předloženého ná-
vrhu.

2) Schvaluje záměr poskytnutí 

jednorázové nevratné fi nanční 
dotace na  fi nancování čerpacích 
domovních stanic ve  výši 70 % 
nákladů, max. však 30.000 Kč. 

3) Schvaluje zprávu Finančního vý-
boru č. 28. 

4) Nemovitosti:

Schvaluje prodej:

a) pozemkové parcely č. 702/15, 351 
m2, ostatní plocha a  části pozem-
kové parcely č. 680/30, ostatní plo-
cha, obě v  k. ú. Vamberk za  cenu 
podle znaleckého posudku fi rmě 
ŘETĚZY VAMBERK, spol. s r. o., 

b) stavební parcely č. st. 555, zasta-
věná plocha a  nádvoří, 253 m2 

a  pozemkové parcely č. 709/11, 
zahrada, 263 m2, obě v k. ú. Vam-
berk, za  cenu podle znaleckého 
posudku Milanu Halbrštátovi 
a  Jaroslavu Žampachovi do  po-
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Společnost VAMBEKON s.r.o. Vamberk, ve spolupráci s TS Vamberk, bude 
opět organizovat svoz zeleně, spadaného listí, staré trávy, větví, či jiného 
kompostovatelného odpadu. 
Na každé níže uvedené místo budou současně přistaveny dva kon-

tejnery. Jeden z nich bude určen na větve a druhý na zbylý kompos-

tovatelný odpad.  Žádáme občany o důsledné třídění.

Ve dnech 14.04.2014 až 17.04.2014 budou na území města postupně 
rozmístěny velkoobjemové kontejnery v těchto místech.

Pondělí 14.04.2014                  Úterý 15.04.2014

ul. Fibichova(u kolejí)                   ul. 17. listopadu
ul. Vrabcova (u Krsků)                  ul. Pekelská (Krajka)
ul. Jůnova (hasiči)  ul. Polská, Bulharská
ul. B.Němcové (křižovatka) ul. Kolárova (dvouletky)
        
Středa 16.04.2014                    Čtvrtek 17.04.2014

ul. Draha (AQUA servis)                ul. Na Struhách (trafostanice)
Helouska (panelka)                       Merklovice (u obchodu)
Peklo n. Zd. (bytovky)                   Merklovice (u Chrastilů)
Peklo n. Zd. (u Bednářových)         Merklovice (točna u lesa)

Kontejnery budou přistaveny v daný den od 12.00 hod - do 18.00 hod

Žádáme občany, aby pořezané větve nakrátili cca na 1m z důvodu ma-
nipulace a skladování. 
Znovu upozorňujeme, že se jedná pouze o kompostovatelný odpad.

Vážení občané MOBILNÍ SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU

Ve  dnech 25.04. – 26.04.2014 proběhne 
ve spolupráci s fi rmou Ekopart s.r.o. mobilní 
svoz nebezpečného odpadu. 
Svoz bude proveden zastávkovým způsobem, při kterém vozidlo 
zastaví v určený čas na níže uvedených stanovištích v obci, kde bu-
dete moci odpady obsluhám vozidla odevzdat.

PŘEHLED STANOVIŠŤ V OBCI
Pátek 25.04.2014

1) Merklovice – prostor pro ot. autobusů            15.30 hod – 15.50 hod
2) Merklovice – u Chrastilů                                        15.50 hod – 16.10 hod
3) Merklovice – pohostinství                                      16.10 hod – 16.30 hod
4) Peklo n. Zd. – bytovky                                           16.40 hod – 16.55 hod
5) Peklo n. Zd. – křižovatka pod Bednářovými   16.55 hod – 17.10 hod

Sobota 26.04.2014

 1) ul. Lidická – stavebniny VASPO                            8.00 hod – 08.15 hod 
 2) ul. Jůnova – hasičská zbrojnice                               8.20 hod – 08.35 hod
 3) Sebranice – u kapličky                                            8.40 hod – 08.50 hod
 4) náměstí Dr. Lutzowa – horní náměstí                 8.55 hod – 09.10 hod
 5) ul. Jiráskova – konzum                                            9.15 hod – 09.30 hod
 6) sídliště Struha – za poštou                                       9.35 hod – 09.50 hod  
 7) ul. Komenského – pod školou                                 9.55 hod – 10.10 hod
 8) ul. Janáčkova – autobazar REKI                           10.15 hod – 10.25 hod
 9) Podřezov – trafostanice                                         10.30 hod – 10.40 hod
10) Smetanovo nábřeží – u vrátnice VASPO     10.45 hod – 10.50 hod
11) křižovatka Na Drahách, ul. Krajkářská          10.55 hod – 11.10 hod

Žádáme občany, aby své odpady předem neodkládali na stano-

vištích, ale předali je přímo posádce svozového vozidla v urče-

nou dobu z důvodu bezpečnosti a ochrany životního prostředí!

Druhy přebíraných odpadů:

baterie, oleje, plechovky od barev, rtuťové zářivky a výbojky, zbyt-
ky ředidel, čistící hadry, rtuťové teploměry, pesticidy, fotochemiká-
lie, léky, nádoby se zbytky škodlivin, pneumatiky.
Ledničky, televize, rádia a další elektrospotřebiče doporučuje-
me odevzdat v těchto dnech, tj. v pátek 25.04. od 7.00 do 17.00 hod 
a v sobotu 26.04. od 8.00 do 11.00 hod přímo fi rmě Ekopart (areál 
bývalé cihelny). Důvodem tohoto opatření je skutečnost, že při mo-
bilním svozu dochází často k zcizení a rozebrání těchto spotřebičů, 
což má negativní dopad na  výši ceny za  likvidaci těchto odpadů 
a současně dochází i k znečišťování životního prostředí. 
Občané, kteří hradí městu úhradu za svoz, třídění a zneškodnění ko-
munálního odpadu, mohou všechny odpady odevzdat bezplatně.

Odvoz odpadu z podnikatelské činnosti je možno dohodnout 

předem na adrese:

EKOPART s.r.o., Tyršova 305, 517  54 Vamberk, tel. 494  541  522 
a bude proveden za úplatu.
Bližší informace k jednotlivým svozům:

VAMBEKON, s.r.o. – pí.  Hrdličková tel. 494  541  840, p.  Vavroušek     
tel. 605 458 723

Vážení spoluobčané,
jak jistě většina z Vás ví, v loňském roce před vánoci byla završena naše několi-
kaletá snaha o dobudování kanalizačního sběrače v lokalitě Merklovice. Výstav-
bou kanalizačního sběrače by mělo dojít k naplnění záměru odstranit zastaralé 
a technicky nevyhovující  předčistící zařízení na splaškové vody u jednotlivých 
nemovitostí, které vypouštěním takto předčištěných splaškových vod způso-
bují hygienické a především  pachové závady ve vodoteči a přilehlém okolí. 
Napojením nemovitostí v Merklovicích na veřejnou kanalizaci se zvýší nejen 
standard bydlení (a dojde tedy i ke zhodnocení nemovitostí), ale producentům 
odpadních vod odpadnou i některé povinnosti, které souvisí s provozem těch-
to zařízení. Novým odváděním a čištěním odpadních vod na centrální ČOV tak 
dojde ke zlepšení jakosti vody v Merklovickém potoce a v neposlední řadě se 
sníží rizika kontaminace podzemních vod z netěsnících jímek, septiků a násled-
ných kanalizací, či přímého zasakování odpadních vod. 
V  současné době jsou provedeny veřejné části kanalizačních přípojek pro 
jednotlivé nemovitosti, u  kterých byla snaha o  vyřešení odvádění splaško-
vých vod gravitačně.
S ohledem na poskytnutou fi nanční dotaci uvedené akce je nutné dodržet 
její podmínky, mezi kterými je i mimo jiné dodržení počtu napojených ne-
movitostí. U některých nemovitostí nelze z technických důvodů zajistit odvá-
dění splaškových vod gravitačně, proto bude pro tyto nemovitosti zajištěna 
fi nanční pobídka.
S postupným vývojem legislativy pro ochranu životního prostředí se zpřís-
ňují i požadavky na zneškodňování odpadních vod a lze říci, že i s ohledem 
na dlouho plánovanou výstavbu splaškové kanalizace, byly zatím orgány ve-
řejné správy k občanům našeho města do jisté míry tolerantní. 
Podle zákona o vodách je ten, kdo vypouští odpadní vody (ze septiku nebo 
necertifi kované domovní ČOV), ať již do toku nebo kanalizace, povinen zajiš-
ťovat jejich zneškodňování v souladu s podmínkami stanovenými v povolení 
k  jejich vypouštění, které vydává příslušný vodoprávní úřad, a  to na  dobu 
max. 10 let. Držitel povolení (s výjimkou certifi kovaných domovních čistíren 
odpadních vod) je, kromě jiného, povinen měřit objem vypouštěných vod 
a míru jejich znečištění (zpravidla 2 x ročně) a výsledky těchto měření pře-
dávat příslušnému vodoprávnímu úřadu. Odběry a  rozbory vypouštěných 
odpadních vod mohou provádět jen odborně způsobilé osoby a  netřeba 
dodávat, že tyto práce nejsou prováděny zdarma.  
Zákon rovněž pamatuje na ty, kteří shromažďují odpadní vody v žumpě (bez-
odtoké akumulační jímce) - jsou povinni zajišťovat jejich zneškodňování tak, 
aby nebyla ohrožena jakost povrchových nebo podzemních vod, a na výzvu 
vodoprávního úřadu nebo České inspekce životního prostředí prokázat jejich 
zneškodňování v souladu s vodním zákonem, tzn. zpravidla předložit doklad 
o vyvezení na ČOV. Řádné zneškodňování odpadních vod z jímek je rovněž 
záležitost značně nákladná.
Za  porušení zákonných povinností, nedodržování podmínek povolení k  vy-

pouštění odpadních vod nebo dokonce jeho absenci, hrozí nemalé fi nanční 
sankce. V  poslední době dochází k  systematické elektronizaci evidenčních 
a ohlašovacích povinností a je tak pouze otázkou času, kdy půjde zjistit osoby 
nedodržující stanovené povinnosti jednoduchou analýzou elektronických dat. 
Napojením na veřejnou kanalizaci a následnou ČOV se veškeré zákonné po-
vinnosti přenáší na provozovatele kanalizace, což pro vlastníky nemovitostí 
zcela jednoznačně přestavuje komfortní službu.  Tyto skutečnosti je třeba 
vždy vzít v úvahu při hodnocení srovnávání individuálního čištění odpadních 
vod a připojení na veřejnou kanalizaci. 
Výše uvedeným proto apelujeme na  majitele nemovitostí, kteří se budou 
napojovat, aby realizaci nového propojení na veřejnou kanalizaci zbytečně 
neodkládali.

Vamberecká voda s. r. o., Vamberk

17.3.2013
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Zubní pohotovost
ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8,00 - 12,00 hod.
datum      jméno lékaře                       adresa ordinace                                                    telefon

MUDr. Hrbáčová Eva
MDDr. Kačerová Veronika
MUDr. Kašková Kateřina
MUDr. Kašparová Dagmar
MUDr. Kašparová Helena
MUDr. Loukota Jan
MUDr. Malátková Ludmila
MUDr. Miřejovská Dagmar
MUDr. Nentvichová Eva
MUDr. Plšková Ivona
MUDr. Pokorná Jaroslava
MUDr. Pokorná Věra
MUDr. Přibylová Marta

Na Trávníku 1232, Rychnov n. Kn.
Poliklinika, Pulická 99, Dobruška
Kvasiny 145
Voříškova 169, Vamberk
Smetanovo nábř. 334, Vamberk
Komenského 127, Opočno
Poliklinika Rychnov nad Kněžnou
Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí
K. Michla 942, Dobruška
Svatohavelská 266, Rychnov n. Kn.
Poliklinika Rychnov nad Kněžnou
J. Pitry 448, Opočno
Komenského 209, Častolovice

494 532 330
494 622 114
494 596 174
602 514 715
494 501 711
494 621 665
494 515 696
494 323 152
494 623 775
494 534 841
494 515 697
494 667 628
494 322 706

05.04.
06.04. 
12.04.
13.04.
19.04. 
20.04.
21.04.
26.04.
27.04.
01.05.
03.05.
04.05.
08.05.

Vážení občané!

Dovolujeme si vás upozornit na pár událostí, která budou probíhat v tom-
to měsíci. Jakmile se vám toto číslo dostane do  ruky, chovejte se podle 
podle nich.
 
1) V  měsíci dubnu bude zaveden zkušební provoz - všechny automobily 
ve Vamberku budou až do konce měsíce jezdit VLEVO. Důvodem je zpomalení 
dopravy.
2) 15. dubna ve  14 hodin je na  náměstí sraz všech vambereckých pejsků. 
Chodci mohou situaci sledovat pouze z bezpečných vzdáleností, nejlépe z 1. 
pater.
3) 30. dubna je mimořádně zkušebně zařazen místo odletu čarodějnic odlet 
ďáblů, čertů a jiných nepřizpůsobivých a bezohledných bytostí. Sraz v Pekle 
při západu slunce. ZN: Šťastnou cestu!
4) Pokud máte doma přebytečné šálky, nabídněte nám nějaké, svatí na mostě 
dostali z toho počasí angínu. Vzhledem k tomu, že nám je vždy někdo odcizí, 
není jich nikdy dost.
5) Do kašny neházejte menší mince, než 50Kč, pro menší se tam nevyplatí lézt.
6) Náš sokol na MK má chuť se proletět a sehnat si samičku. Hnízdo má připra-
vené na balkoně, tak mu přejme hodně sil. Nebojte, slíbil, že se vrátí.
  
A co na závěr? S úsměvem jde všechno líp!!!

 Pro vaše pobavení RR

Nejstarší vamberecké instituce a spolky
V našem městě nalezneme samosprávu, školu, církve, spolky, sdružení, fi r-
my, organizace, kluby, politické strany apod. Které z nich jsou ale nejstarší 
a dosud funkční? Nejdéle ve Vamberku zřejmě existuje samospráva, dříve 
obecní zřízení. Za jeho vznik můžeme považovat rok 1595, kdy byl pro obec 
vambereckou zakoupen dům Jiříka Stanovského na  náměstí, tehdy se ří-
kalo na rynku, který se stal radnicí. A radnice stojí na stejném místě dosud, 
i když budova je to samozřejmě jiná, postavená až ve 2. polovině 19. sto-
letí. Obecní zřízení prošlo za uplynulá staletí mnohými proměnami. Zprvu 
byla jeho činnost velmi závislá na majitelích panství. Představený obce byl 
purkmistr. Od roku 1849 si zdejší měšťané volili starostu. V letech 1945-1990 
stál v  čele města předseda národního výboru. Od  roku 1990 máme opět 
starostu města. Obecní zřízení je nahrazeno městem a městským úřadem.
O  školství ve Vamberku se poprvé dozvídáme roku 1626, kdy je zmíněn 
první učitel. Je však velmi pravděpodobné, že škola v našem městečku exis-
tovala již v 16. století. Učitelé byli tehdy podřízení faráři a kromě kantorství 
si přivydělávali, službou kostelnickou a varhanní a dalšími činnostmi. Šlech-
ta a  bohatí měšťané mívali učitele soukromé. Odnepaměti se vyučovalo 
na místě dnešního čp. 87 (textil paní Pernické). K obecné škole přibyla roku 
1895 chlapecká měšťanská škola, respektive roku 1907 dívčí. Od roku 1905 
stojí budova dnešní základní školy.
Roku 1635 je při obnově farnosti zmíněn ve Vamberku katolický farář. Pů-
vodní farnost je však mnohem staršího data, je zmiňována již v polovině 14. 
století. Během husitských válek duchovní správa zanikla, později zde půso-
bili kněží podobojí. Trvalo více než dvě stě let, než byla obnovena katolická 
duchovní správa. Původní dřevěný kostel sv. Prokopa stával zřejmě na místě 
současného, který byl postaven roku 1713. Hřbitovní kostel sv. Barbory je 
datován k  roku 1697. Nejstarší fara stála na místě dnešního čp. 99 (levné 
oděvy). Počátkem 18. století byla přemístěna na opačnou stranu náměstí 

do čp. 86 (ještě loni lékárna Astra). Od roku 1830 se fara nachází v soused-
ním čp. 85.
A dostáváme se k prvnímu spolku, který baví i vzdělává obyvatele našeho 
městečka již více než dvě stě let. Ano, řeč je o našich ochotnících. Spolek 
vznikl počátkem 19. století, tradice jej klade do roku 1803. Vamberecká Thá-
lie se mnohokrát stěhovala ze zprvu nuzných do  stále kulturnějších pro-
stor. Od postavení sokolovny roku 1940 zde nalezli svůj stánek i vamberečtí 
ochotníci. Stovky divadelních kusů potěšily tisíce diváků z Vamberka i okolí.
Roku 1851 byl v  našem městě zřízen poštovní úřad. Sídlil zprvu v  čp. 28 
v dnešní Žamberecké ulici. Brzy se stěhoval na náměstí do čp. 82 (dnešní 

Snímek motorové stříkačky vambereckých hasičů z roku 1923 z knihy Mila-
na Sedláčka „Vamberk a okolí na starých pohlednicích“

Ze zasedání Zastupitelstva města
dílového spoluvlastnictví, kaž-
dému podíl o velikosti ½, 

c) usnesení nebylo přijato (prodej 
části pozemkových parcel č. 302/1 
a 2476).

 Schvaluje odkoupení: 

d)  pozemkové parcely č. 1190/41, 
ostatní plocha, 402 m2 a stavební 
parcely č. st. 1277/2, zastavěná 
plocha a nádvoří, 31 m2, obě v k. 
ú. Vamberk, za  cenu podle zna-
leckého posudku od  vlastníka 
Oldřicha Strachoty. 

5) Schvaluje Obecně závaznou vy-
hlášku č. 1/2014, kterou se stanoví 
podmínky k  zabezpečení požární 
ochrany při akcích, kterých se 
účastní větší počet osob.

6) Schvaluje poskytnutí půjček 
z Fondu rozvoje bydlení:

a) Ing.  Janu Dusilovi, dům čp. 
xxxxxxxxxxxxxxx – účel 01 – ob-
nova střechy, objekt starší než 10 
let – 150.000 Kč,

b) Aleně Bartošové, dům čp. 
xxxxxxxxxxxxxxx – účel 11 – zpevně-
ní ploch, venkovní dlažba, oplocení 
včetně branky a brány – 100.000 Kč,

c) Ireně Šponarové, dům 
xxxxxxxxxxxx – účel 11 – zpevnění 
ploch, venkovní dlažba, oplocení 
včetně branky a brány – 60.000 Kč,

d) Václavu Jánskému, dům čp. 
xxxxxxxxx – účel 06 – plášťové za-
teplení domu – 160.000 Kč,

e) Tomáši Brodinovi, dům čp. 
xxxxxxxxxxxxxxxxxx – účel 01 - 
obnova střechy, objekt starší než 
10 let – 100.000 Kč,

f ) Tomáši Brodinovi, dům čp. 
xxxxxxxxxxxxxxxx – účel 09 – vy-
budování vestavby do  půdního 

prostoru domu – 100.000 Kč,
g) manželům Jiřímu a  Mar-

kétě Vídeňských, dům čp. 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx – účel 
11 – zpevnění ploch, venkovní 
dlažba, oplocení včetně branky 
a brány – 60.000 Kč.

7) Schvaluje zajištění dluhů vyplýva-
jících ze smlouvy o  kontokorent-
ním úvěru ve výši 2.000.000,00 Kč 
uzavřené mezi Komerční bankou, 
a. s. a  společností Vamberec-
ká voda, s. r. o., IČ: 25973495, 
na dobu 1 roku, a to formou avalu 
(směnečného rukojemství) Města 
Vamberk na  blankosměnce vy-
stavené společností Vamberecká 
voda, s. r. o. k zajištění jejích dlu-
hů ze smlouvy o kontokorentním 
úvěru.

8) Schvaluje „Memorandum o potvr-
zení společného zájmu“ při řešení 
dopravní obslužnosti mikroregio-
nu se zvláštním zřetelem k osobní 
železniční dopravě.

9) Schvaluje návrh řešení doprav-
ní situace na  náměstí včetně 
krátkodobého parkování dle 
předloženého návrhu s  tím, že 
prozatím nebude řešeno parko-
vání v  prostoru před prodejnou 
Tabák a  na  úkor parkoviště nad 
kašnou bude rozšířeno stání pro 
autobusy. 

10)  Schvaluje hlavní řídící výbor – 
řízení projektu Strategický plán 
města Vamberk ve  složení Karel 
Bačina, Rudolf Futter, MUDr.  Li-
bor Janeček, Ing.  Jiří Mazúch 
a Mgr. Martin Vrkoslav.
Ing. Jiří Mazúch, starosta města

                       Ivo Jiřele, místostarosta
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ŠANGRI-LLA, o.s., Tyršova 96, Vamberk   
Vás srdečně zve na   

připravované akce pro veřejnost v měsíci dubnu a květnu 2014 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

  

   Milé ženy, 
   toužíte poznat krásu svého ženství?  

Navštivte náš sobotní prožitkový seminář, který je určen ženám bez ohledu na věk. 
 
  Podrobný program akce bude upřesněn v příštím vydání zpravodaje. 
  Bližší informace získáte také na e-mailu:   h.prokopova@sangri-lla.cz 

  Příspěvek za sobotní seminář činí 350,- Kč/osobu  

Sobotní seminář "Je krásné být ženou"                  
dne 17.5.2014, od 9.00 hod 

  

Potřebujete se zdokonalit v práci na počítači?   
Chcete se naučit s programy jako je  Skype, MS Office, nebo vyhledávat na Internetu?  

Nabízíme Vám možnost individuálního poradenství s praktickou výukou.  
Cena dohodou. 

Konzultace je možné časově přizpůsobit v rámci pracovního týdne, dle předchozí 
domluvy.  
Více informací na e-mailu: s.milova@sangri-lla.cz                                                      

Individuální konzultace k obsluze osobního počítače 

 Využijte možnosti mobilní kanceláře pro Vaši podnikatelskou činnost. 

Nabízíme Vám příjemné prostředí, připojení k internetu, možnost tisku a kopírování.      
Výhodné ceny pronájmu:  

100 Kč/hod (v ceně je káva a čaj), každá další hodina sleva 40 Kč! 
 

V případě zájmu volejte na 734 255 101,  
případně osobně v Suchánkově vile - Tyršova 96, Vamberk. 

 

Mobilní kancelář pro podnikatele 

prodejna textilu), kde setrval až do roku 1912. Dalších osmdesát let se pošta 
nacházela v přízemí radnice. Od roku 1992 chodíme na poštu pro úřední 
obsílky či s balíky na Struha.
Další instituce s úctyhodnou tradicí je naše knihovna. Knihy se ve Vamber-
ku půjčovaly již počátkem 19. století. Tehdy šlo o soukromou iniciativu ně-
kolika vzdělaných měšťanů. Roku 1857 vznikla při škole první vamberecká 
knihovna. I ona se v průběhu let několikrát stěhovala. Od roku 1936 sídlí 
v bývalém Bednářově domě čp. 84.
Půjčování peněz se věnovala kdysi obec a jednotlivci. S rozvojem průmyslu 
a občanské společnosti začaly i u nás vznikat peněžní ústavy. Městská zálož-
na ve Vamberku byla otevřena v roce 1862. Do roku 1880 sídlila v budově 
staré radnice. V období 1880-1932 se nacházela v čp. 98 v dolním rohu ná-
městí. Od roku 1932 dnešní Česká spořitelna obývá čp. 6. Nutno dodat, že 
v průběhu času bývaly ve Vamberku až tři peněžní ústavy.
Spolkem, jehož činnost si zasluhuje úctu, jsou hasiči. Jejich dobrovolný sbor 
byl u  nás založen roku 1873. Původní zbrojnice stála u  starých panských 
stodol v místě dnešní školy. Po dlouhá desetiletí byl hasičský vůz i nářadí 
uloženo v objektu v Žamberecké ulici. Od roku 1991 sídlí hasiči v Jůnově 

ulici. Měnila se samozřejmě i hasičská technika. Od ruční stříkačky až k sou-
časnému vozovému parku.
Období vzletů i velké nepřízně zdárně překonává i vamberecký Sokol. Jeho 
odbočka byla ve Vamberku založena v roce 1885. Ženy u nás cvičí od roku 
1905 a děti od roku 1912. Cvičení probíhalo v tělocvičnách na několika mís-
tech ve městě, ale i venku. Roku 1940 byla postavena sokolovna. Během 2. 
světové války i následného období komunismu byl Sokol umlčen. Po roce 
1989 vstává k novému životu. Po otevření sportovní haly roku 1977 se cvičí 
zde a také ve školní tělocvičně. Sokolovna od té doby slouží převážně kul-
turním potřebám.
Institucí úzce spjatou s nejznámějším vambereckým atributem je krajkářská 
škola. Byla založena jako první česká na našem území roku 1889. Dodnes 
slouží ke zdokonalení v krajkářském umění dětem i dospělým. Také krajkář-
skou školu neminulo několikeré stěhování. Od roku 1990 našla své útočiště 
v bývalé Kubiasově vile v Tyršově ulici.
Naše město má mnohé další instituce a  spolky, ale ty datují svůj vznik 
do století dvacátého, nebo až  jednadvacátého.

Miroslav Berger

Velikonoční 
výstava
Jarní velikonoční výstava s  názvem „Velikonoce – svátky 
jara“v pořadí již 14. se uskuteční ve dnech 11. – 13 .dubna 
2014 ve výstavištním areálu v Častolovicích. Výstava bude 
otevřena každý den v době od 09,00 hod. do 17,00 hod. 
   Vystaveny budou nejen staročeské tradice spojené 
s velikonocemi, ale i ukázky jejich praktické tvorby. Ma-
lování a  tepání kraslic, zdobení perníků, výroba před-
mětů z přírodních materiálů, kroje z celých východních 
Čech, háčkování a paličkování, to vše bude pro návštěv-
níky připraveno. Staročeská řemesla: hrnčířství, drátová-
ní, košikářství, řezbářství, tkalcovství, práce na kolovrát-
ku, kovářství a  další jistě upoutá mnoho návštěvníků. 
Poprvé bude ukázáno tavení skla ve vysokožárové peci 
s  tvorbou skleněných předmětů a  krásná kolekce kvě-
tinových vazeb z  aranžérské soutěže květin. Zajímavé 
bude porovnání staročeského pečení s  novodobým 
– velkopekárenským. Také největší křesťanský svátek 
v  roce bude mít na  této výstavě zastoupení. Tradiční 
soutěž o nejlepší kolekce kraslic bude umístěna v hlav-
ním sále výstavy. Do této soutěže se může každý přihlá-
sit den před výstavou na tel. 721 311 719. Výstava bude 
nejen pro dospělé, ale i pro mladou generaci, pro kterou 
pořadatelé připravili živé symboly velikonoc - živé králí-
ky a ovečky. Celá tato jarní výstava bude aranžována ve-
likým množstvím květin v kombinaci s vodou a dalšími 
přírodními materiály. Široký prodej všeho, co potřebuje 
každý zahrádkář a  milovník přírody bude pro všechny 
také připraveno. Zeleninová sadba, květiny, okrasné 
stromky, zahrádkářské nářadí a  pomůcky, velikonoční 
upomínky a  řada dalších věcí, to vše připravili pořada-
telé pro návštěvníky. Bohaté občerstvení na této výstavě 
je již samozřejmostí. Výstavní prostory jak v sokolovně 
v přízemí a 1. patře, v zahrádkářském domě, tak i na ven-
kovních plochách budou rozšířeno na 2 000m2. Parková-
ní vozidel bude umožněno na vybraných regulovaných 
místech a bude zdarma. Na všechny návštěvníky se těší 
pořadatelé. Bližší informace na tel.721 311 719.        
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… „ všichni se plavíme na jedné lodi, která 
se jmenuje Země, a  jsme vystaveni týmž 
sychravým větrům a  nebezpečenstvím. 
Měli bychom se propracovat k spojenec-
tví účinného spolulidství – jinak bychom 
také mohli všichni společně zahynout…“
Úvodní slova jsou z  knihy „Prolínání 
světů“, dnes již světoznámého autora 
Tomáše Halíka, který naší vlast zvidi-
telnil získáním Templentonovy ceny. 
Zařadil se mezi duchovní velikány jako 
je matka Tereza, dalajlama a  Alexan-
dr Solženicyn. Skromný myslitel svými 
knihami a  myšlenkami oslovil moderní 
svět stejným způsobem jako kdysi J. A. 
Komenský.
To je důvod k  národní hrdosti, že v  na-
šem prostředí vyrostl člověk, který svoji 
„duchovní Nobelovou cenu“ obdržel 
v  době všeobecného úpadku mravnosti 
a politické kultury. Stejně jako olympijští 
vítězové nezískají svůj vavřín nahodile, 
musel i kněz Halík projít tvrdou zkouškou 
totalitního režimu a  načerpat duchovní 
sílu od  učitelů víry a  fi lozofi e, aby tak 
mohl pozvednout jejich duchovní světlo 
na viditelné místo, a v době, kdy je osud 
lidstva ohrožen duchovním defi citem.
Téma dialogu a  porozumění přesahu-
je u  Tomáše Halíka hranice nábožen-
ství a  kontinentů. Chceme-li v  našem 
globalizovaném světě udržet životní 
podmínky a život na úrovni nám blíz-
ké, nemůžeme čekat na spasitele nebo 
zázrak, ale duchovní zkušeností před-
chozích generací využít k nápravě, pře-
devším sebe sama a  potažmo i  světa. 
Podle slov oceněného autora „to nejdů-
ležitější je očím neviditelné“.

Úvodní kapitola je skvělou příležitostí 
k návratu k domácím poměrům, stejně 
jako přechod historického mostu přes 
řeku Zdobnici do centra Vamberka. Po-
dobně jako na „Křížové cestě“ ústřední 
postavy Nového zákona, bude pokra-
čování článku zastavením, které přesa-
huje historickou současnost. Otevřená 
diskuse v posledním čísle VZ o penězích 
na opravu kostela by se mohla proměnit 
v pochopení podstaty sporu, který svírá 
svobodné vědomí a  svědomí našeho 
národa. Odpověď RM zpečetěná digi-
tálním podpisem starosty je právě oním 
viditelným, světským argumentem, kte-
rý není v dané věci podstatný a ke které-
mu není potřebné se vracet, protože je 
uzavřený. Také nejde o to, že 11 přítom-
ných zastupitelů a možná 30 občanů je 
velmi slabým argumentem a představu-
je cca 1% daňových poplatníků.
Autor článku (všech jeho čl. ve VZ) není 
mluvčím žádné církve, a je jeho milou 
povinností pochválit současné vedení 
města za pomoc při oslavě výročí kos-
tela. Nejde o předvolební kampaň pro, 
nebo proti jakékoliv osobě. V duchov-
ním zrcadle neobstojí ani opoziční 
kritik, který je schopen vidět přes ote-
vřené dveře farní zahrady sochu J. K. 
postříkanou ve stavebním ruchu zbyt-
ky od vápna. To nejdůležitější, očím ne-
viditelné, je potřísněné svědomí, které-
mu nevadí rozpor mezi slovy a skutky. 
Nevidět trám ve vlastním oku a pouka-
zovat na  třísku v  oku bližního je pro-
blém v prostoru české kotliny, ve které 
slepá závist a její sestra nenávist bortí 
všechny mosty k porozumění.

Jednohlasný argument, že je církev 
bohatá, neobstojí. Podle slov Miloše 
Zemana „není nic cennějšího než názor 
oponenta, který Vás nutí k  přemýšlení. 
Ale pokud jsme v  zajetí svých vlastních 
myšlenek a  nenasloucháme názorům 
svých oponentů, pak zákonitě degeneru-
jeme a stáváme se spíše fosilií než aktivně 
uvažujícím a aktivně myslícím člověkem. 
Jinými slovy, myslím si, že to, co nejvíce 
potřebujeme, je dialog, přemýšlení neje-
nom o  svých názorech, které dobře zná-
me a  které nám často právem připadají 
nudné, ale o názorech těch druhých.“
Pro nedostatek místa odkazuji čtenáře 
na  rozhovor „Vášně kolem církevních 
restitucí za čas vyšumí“ s biskupem Rad-
kovským na  webu plzen.idnes.cz. Hlav-
ním vzkazem je, že s restitucí církev nijak 
nezbohatne, že bude ráda, když ekono-
micky vyjde: „Říkám, že nám tady zbyly 
kostely a o ty je potřeba se starat. Že pokud 
se o ně chtějí starat, že jim je rádi dáme.“
V studentské reportáži časopisu Refl ex 
č.11/2014 si můžete přečíst o  zoufa-
lém stavu západočeských církevních 
památek: „Je to šokující čtení…Tohle 
nejsou obrázky z Hodžovy Albánie, která 
se smutně proslavila masovou likvidací 
náboženských svatyní. Tohle je opomí-
jená, přitom nedávná česká historie. Jen 
na  území plzeňské diecéze bylo během 
budování socializmu defi nitivně zničeno 
66 kostelů, a to včetně několika román-
ských a  gotických. Dalších 58 kostelů je 
ve stavu ohrožení – jsou to vesměs ruiny. 
Po celé České republice jde o stovky zlik-
vidovaných či zpustošených staveb…“
Komu nestačí příklad znovuzrozeného 

chrámu v Neratově, by se měl alespoň 
ptát, kde jsou Ti bohatí kněží z  Vam-
berka, kdy a kam odchází do důchodu, 
kde je jejich životní bohatství a  proč 
nestávkují pro zvýšení svých nejnižších 
vysokoškolských platů.
Pohled na problém obnovy krásy koste-
la by neměl být omezen jen rozpočtem 
města, ale úctou současné generace 
k významu, který měl ve své historií pro 
předky jeho nynějších obyvatel. Také 
nezapomínejme na  celospolečenský 
význam působení rodiny církevních 
společenství ve  Vamberku, na  výchov-
ný vliv prostřednictvím mravních a du-
chovních hodnot obsažených ve  sva-
tých písmech. Moje osobní zkušenost se 
všemi církvemi ve  městě je jedinečná, 
na lásku a milosrdenství adventistů sed-
mého dne nezapomenu do smrti. Také 
si musíme uvědomit, že příčinou církev-
ních restitucí bylo rozkradení majetku 
komunistickým režimem, a  na  rozdíl 
od pološera kupónové privatizace bylo 
rozhodnutí o  navrácení majetku a  fi -
nančním vyrovnání provedeno za plné-
ho světla právního státu. Ti, kteří nejhla-
sitěji volají po referendu závistivců, ať se 
zeptají, kolik zaplatili bývalí komunisté 
za škody materiální i duchovní. Již mno-
ho let kritizuji zbytečně dlouhou dobu 
nesvětlování kostela a zbytečné svícení 
dvou lamp těsně u kostela. Jeden pomí-
jivý ohňostroj stojí nejmíň 5 tis. Kč.
Milí občané Vamberka, nebojte se mi-
lovat svoje krásné město, jeho historií 
a  také naději obsaženou v  poselství 
jeho významných občanů.

Jiří Nykl

Nový strom smíření

Volby do Evropského parlamentu. Koho volit?
Ve dnech 23.-24.5.2014 máme právo rozhodovat o tom, kdo nás bude zastupovat 
v zákonodárném sboru EU. Ať se to z nás někomu líbí nebo ne, rozhodnutím ce-
lonárodního referenda z roku 2003 (kterého se účastnilo 55 % voličů a hlasovalo 
pro vstup 77 % hlasů), jsme se stali po podpisu premiéra Špidly a prezidenta V. 
Klause od 1.5.2004 členskou zemí. Tím jsme v součsné době součástí 28 států EU, 
s celkovým počtem 506 mil. obyvatel. Kdo sleduje dění ve světě tak ví, proč byla 
Evropa donucena vytvořit toto seskupení.
Protože je EU ustanovena na demokratických principech, mají občané možnost 
každých pět let v přímých volbách volit své zástupce. Tím mohou zprostředkova-
ně ovlivňovat budoucí vývoj EU, což je velice zásadní záležitost. V současné době 
se neřeší zda EU ano či ne, protože klesající světový význam Evropy nelze jinak 
zastavit, nebo alespoň zpomalit. Zásadní ale je, jak se bude EU dále vyvíjet.
Ve volbách se musí každý rozhodnout dle svého přesvědčení. K tomu ovšem po-
třebuje znát alespoň základní informace o rozsahu našeho zastoupení. Přehled za-
stoupení České republiky v orgánech a institucích EU pro vol. období 2009-2014.

Evropská rada ministerský předseda ČR nebo prezident ČR
Rada EU  jednotliví ministři dle rezortů (12 hlasů pro ČR)
  1 vedoucí kanceláře generálního tajemníka
  2 ředitelé
  2 vedoucí oddělení
Evropská komise 1 komisař (funkce na úrovni ministra EU)
  Štefan Fühle (komisař pro rozšíření a polit. sousedství)
  2 náměstci generálních ředitelů
  1 ředitel
  15 vedoucích oddělení
  3 překladatelé
Výbor stálých zástupců 1 velvyslanec ČR pro EU a jeho zástupce
Evropský parlament 22 poslanců (ze 751 – ODS 9, ČSSD 7, KSČM 4, Lid. 2)

Mandát střídavě v Bruselu a Štrasburku + volebním obvodu. Mandát evrop. po-
slance je neslučitelný s funkcemi v dalších instit. EU.

Evropský účetní dvůr  Jan Kinšt zpravodaj
Evropský soudní dvůr  Jiří Malenovský soudce

Evropský dvůr prvního stupně Irena Pelikánová soudce 
Dvůr auditorů  1 zástupce
Evropský měnový institut  členem je guvernér ČNB 

EU má jen pravomoce svěřené jednotlivými státy. Aby se částečně vyrovnal vliv 
velkých a malých států, tak každý návrh musí být dle Lisabonské smlouvy odsou-
hlasen dvojí většinou. Většinou států 55 % a většinou obyvatel unie 65 %.
Přehled čerpání a nákladů ČR k EU mezi roky 2004 až 2013.
 
 Zaplaceno do rozpočtu EU 342,8 mld. Kč
 Získáno na dotacích  676,2 mld. Kč
 Čistý příjem celkem  333,4 mld. Kč

Mnozí naši občané si doposavad neuvědomili, že naší vlastí je stále Česká repub-
lika, ale že naše země je již součástí celku Evropy. A jako členská země se musíme 
podílet a jsme i spoluodpovědní za stav a úroveň EU. Ve spolupráci s dalšími čle-
ny podobných zájmů je třeba prosazovat potřeby naší republiky i EU a překonat 
dosavadně převládající jen negativistický přístup, pro který jsme vnímány jako 
potížisté s nataženou rukou.
Bylo by naivní předpokládat, že by ostatní rozhodující mocnosti světa (Čína, Rus-
ko, USA, Indie, Brazílie) prioritně podporovaly rozvoj Evropy. Každý z nich si pře-
devším hájí své zájmy a Evropa jim představuje nežádoucně silného konkurenta. 
Státy Evropy jsou společně totiž největší ekonomikou světa (v paritě roku 2009 
bylo dosaženo 11,8 bil. EURO HDP) a EURO je druhou nejvýznamnější světovou 
měnou, používanou v 18 zemích EU a dalších šesti mimo unii.
Proto je potřebné, abychom šli volit a zvolili odpovědné a morálně pevné své 
zástupce. Je ostudné, když se z tisku dovídáme, že spoluautorem kritizovaného 
unijního zákazu výroby obyčejných žárovek byl náš zástupce, dokonce ve funkci 
předsedy rozhodovací komise. Dále že jiná, naše bývalá europoslankyně, známá 
svým zájmem o všemožné funkce se „proslavila“ využíváním unijních peněz pro 
člena své rodiny a kvůli ní musela být přijata přísnější směrnice EU, znemožňu-
jící podobné praktiky. Reklamu nám neudělal ani současný europoslanec, který 
údajně napadl redaktora při svém přistižení z nedodržování pracovní doby.

Proto nám všem přeji šťastná rozhodnutí v nadcházejících volbách!
Ing. Augustin Šubrt
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Od  června letošního roku spouští 
destinační společnost Orlické hory 
a  Podorlicko další marketingovou 
kampaň, která by měla každých 5 
měsíců představit turistické veřej-
nosti nové téma.
Jako první přijde na řadu cílová sku-
pina něžného pohlaví, která je specifi cká tím, že 
povětšinu doma rozhoduje o trávení volného času, 
vybírá místa na  výlety, jezdí na  ně ve  skupinách, 
strašně ráda si vyměňuje zkušenosti a nakupuje. 
Ženám bude region Orlických hor a Podorlicka před-
staven jako místo, kde žily a  žijí mnohé zajímavé 
dámy, které měly a mají vliv na krásné Orlické hory 
a  jejich podhůří.  Můžete se tak těšit na  turistické 
produkty, jako jsou Dobroty paní Dobromily, Příbě-
hy šlechtických rodů a další zajímavé pobídky k ná-

vštěvě Orlických hor, putování s prin-
ceznou Kačenkou či Orlickou cyklo 
a inline královnou a mnohé další. 
Vyzýváme tímto všechny poskyto-
vatele služeb, kteří mají dámám, ale 
samozřejmě také dětem, které k  ži-
votu žen neodmyslitelně patří, co na-

bídnout - zapojte se! Neslibujeme nikomu zázraky 
zdarma, ale nabízíme kvalitní dlouhodobou spolu-
práci nad budováním atraktivní, turistické destinace 
a  zajímavých produktů. Společně se snažíme pře-
svědčit české výletníky, že nechtějí jet na dovolenou 
do zahraničí a že když už zůstanou doma, nechtějí 
jet na Šumavu nebo do Krkonoš, ale do našich Or-
lických hor.
Osobní schůzky pro více informací sjednávejte 
na info@dsohp.cz, 725 921 969

Orlické hory a Podorlicko budou 
cílit na ženy, přidejte se!

Foto: Jan Vilímek

Chcete vědět co symbolizuje vajíčko 
nebo proč se pečou jidáše ?
Inspiraci před blížícími se Ve-
likonocemi můžete načerpat 
na  velikonoční výstavě, která 
je letos tematicky zaměřena 
na  velikonoční pečivo. To v  du-
chu starých receptur pro vý-
stavu vytvoří Alena Tschöpová. 
Výstava není jen připomenutím 
tradic, je zdrojem pestré škály 
nápadů pro slavení svátků jara 
v  současnosti. Přiblížíme sym-
boly Velikonoc, budete si moci 
vyzkoušet různé techniky zdo-
bení  vajíček i pletení pomlázek. 
Uvidíte sbírku kraslic, českých 
a  moravských krojů ze soukro-
mých sbírek i předměty z  fondů 
Muzea a  galerie Orlických hor 

vážící se k Velikonocům. Navštíví 
nás paní Anna Rusová, která je 
držitelkou mnoha ocenění v de-
korování kraslic polepováním 
slámou. Budete moci posoudit, 
jak si s  úkolem zhotovit řehtač-
ku poradili žáci Speciální školy 
v RK.  Budete si moci vyzkoušet 
zdobení kraslic různými tech-
nikami nebo sledovat obratné 
ruce paní Aleny Tschöpové, Yve-
ty Rábové, Marie Grimové, Lucie 
Kaplanové, Marcely Kučerové, 
Heleny Rázkové a  mnoha dal-
ších! Těšit se můžete na aranžmá 
jarních květin a  cibulovin, která 
s  neuvěřitelnou invencí vytvo-
řili žáci a  učitelé Střední školy 

vizuální tvorby v  Hradci Králové 
i  zahradnictví Lucie Kaplanové. 
Velikonočního tvoření se zú-
častní také děti z  MŠ a  žáci ZŠ 
v  Rychnově nad Kněžnou, kteří 
stejně tak jako v  loňském roce 
vytvoří část expozice. Jak se jim 
dařilo se můžete přijít podívat 
do  Velkého sálu  Společenské-
ho centra v RK již od pondělí 14. 
dubna od 15:00 hodin, kdy bude 
výstava slavnostně zahájena. 
Během vernisáže výstavy  pro-
běhne předávání cen v  soutěži 
Velikonoční tvoření vyhlášené 
Déčkem a  v  soutěži o  nejláka-
vějšího velikonočního beránka. 
Tyto sváteční chvíle prožijeme 

ve  společnosti Sarabandy, která 
si pro tuto příležitost připravi-
la své vystoupení. Velikonoční 
výstava potrvá až do  17.dubna 
a otevřena bude od 9:00 – 17:00 
hodin. Nezapomeňte, že Vás 
čeká bohatý sortiment všeho, co 
k těmto svátkům jara patří!
                                   Marie Otavová

Chcete se  účastnit soutěže „Můj 
vlastnoručně upečený beránek“ ?
Pro Vás, kteří zůstáváte věrni tra-
dici  a pečete  velikonočního be-
ránka,  máme jeden tip. Můžete 
se s námi  podělit o výsledek své 
práce účastí v  soutěži. Účastnit 
se mohou profesionálové i  laici 
všech věkových kategorií. Upe-
čeného beránka stačí předat 
ve  čtvrtek 10. dubna ( od  9:00 – 
12:00 nebo 13:00 -16:00 hodin) 
nebo v pátek 11.dubna ( od 7:00 
– 14:00 hodin)  do dětského od-
dělení Městské knihovny v  RK. 
Důležitou informací, kterou sou-

těžící musí předat, budou kon-
taktní údaje na Vás, dále soutěžní 
kategorie – zda soutěžíte jako 
profesionálové nebo laici a  ná-
zev těsta, případně, zda vychází-
te z receptury uvedené v Domácí 
kuchařce M. D. Rettigové. Sou-
těžní práce se nevracejí.  Vítězům 
v  jednotlivých kategoriích sou-
těže budou v pondělí 14. dubna 
v  15:00 hodin předány věcné 
ceny. Veškeré další dotazy jsme 
připraveni zodpovědět na telefo-
nu 494 532 178.
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Základní škola Vamberk

Rodičovský ples
Na  tradičním rodičovském plese pořádaným KRPŠ ZŠ Vamberk 
1.3.2014 byly vystaveny velmi zajímavé umělecké soutěžní výrobky na-
šich žáků ZŠ Vamberk s názvem „Krása plastu“, které po celý večer moh-
li všichni obdivovat v přísálí a hlasovat o nejzajímavější výrobek. Tento 
rok vyhráli všechny třídy, jelikož děti vytvořily úchvatná a  jedinečná 
díla a všechny děti si zasloužily odměnu za svou práci plnou fantazie. 
Přesto 6. třída získala speciální odměnu za nádherného koně, kterého 
i s dalšími výtvory z této soutěžní výstavy můžete obdivovat na Měst-
ském úřadu Vamberk, kde jsou vystaveny pro širokou veřejnost. 
Děkujeme všem, kteří se podíleli na přípravě plesu a všem sponzo-
rům za velmi krásné dary do tomboly.
Celý výtěžek z tohoto plesu bude věnován pro potřeby dětí ZŠ Vamberk.

KRPŠ

Jaká byla letošní zima? Všichni víme, že téměř bez sněhu. Většině dospě-
lých tento způsob zimy vyhovoval, ale sportovně založeným a dětem sníh 
chyběl. Paní „Příroda“ si dělá co chce a my se tomu musíme přizpůsobit.
Na  začátku ledna předvedli prvňáčci celé družině i  rodičům pohádku 
„O dvanácti Měsíčkách“. Děti v mateřských školkách ji viděly již před Váno-
cemi. Malovali a vyráběli jsme sněhové peřiny na výstavu do DDM. Zimní 
krajina třeťáčků zde vyhrála 1. místo. Odměnou za pololetní vysvědčení 
byla pro děti „Smyslová revue“ s moderátorem v tělocvičně školy.
Když jsme se sešli po jarních prázdninách, téměř celý národ sledoval Zim-
ní olympijské hry v Soči. Zimní olympiádu měli i třeťáčci. Soutěžili v pěti 
disciplínách. Sněhové koule nahradily novinové, běžecké lyže plastové 
atd. Jedna z disciplín byl i populární biatlon. Na závěr děti prokázaly své 
znalosti o  olympiádě ve  vědomostním kvízu. Každý účastník dostal di-
plom a sladkost. Tři nejlepší kluci a děvčata i medaile. Kteří to byli?

1. místo – Barborka Frejvaldová a Adam Ferebauer
2. místo – Vendulka Kalců a Ondřej Tobiška
3. místo – Marcelka Prokešová a Lukáš Kotyza

Únorové jarní počasí pokračovalo. Jednoho dne jsme si vyrobili lodič-
ky a šli je pouštět na řeku Zdobnici. Děti byly hodné, dodržely všechna 
bezpečnostní pravidla, a tak se utopily jen některé lodičky, protože byly 
z papíru. Na vycházku na Stráň jsme si vzali bublifuky a místo sněhových 
vloček, honili bubliny. Taky pěkná zábava.
Pilně jsme tvořili i výrobky do soutěže „Krása plastu“ na ples KRPŠ. Sto-
nožku třeťáčků dnes můžete vidět ve vestibulu městského úřadu.
V březnu se celá družina připravovala na karneval. Děti si vyráběly mas-
ky a škrabošky podle svého přání. Jak se jim povedly? Můžete se podívat 
na webové stránky naší školy, kde najdete fotografi e z našich činností.
Krásné jarní dny plné pohody a sluníčka Vám za kolektiv dětí a vychova-
telek školní družiny přeje.                                                    Vlasta Stárková

Zima – nezima ve 
školní družiněV pátek 14. března se v tělocvičně 

naší školy už poněkolikáté usku-
tečnilo vystoupení pana Pěnkavy - 
tvůrce projektu Faber. Tentokrát se 
jednalo o pořad s názvem Jak pra-
dědeček ke kalhotkám přišel, který 
byl věnován žákům 1. - 3. ročníku, 
pro žáky 4. – 9. ročníku byl připra-
ven pořad O císaři Karlovi IV. 
Pořad, díky své názornosti, doplnil 
a rozšířil školní výuku tohoto vel-
mi zajímavého tématu. Představe-
ní Jak pradědeček ke  kalhotkám 

přišel je parafrází pohádky Jak 
krtek ke kalhotkám přišel. Žáci se 
dozvěděli, jak lidé ručně vyráběli 
oblečení a textilní výrobky, mohli 
si vyzkoušet, jak z vlny udělat nit. 
Dále se také dozvěděli něco o ži-
votě pod zemí – jak žijí krtci, žížaly 
a jiná zvířata. V představení O císa-
ři Karlovi IV. se starší žáci seznámili 
s dobou vlády Lucemburků ve 14. 
století.
                      Mgr. Martin Vrkoslav

                                                     ředitel školy

Představení živoucí 
historie projektu Faber 
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Kdo říkal, že se nedá lyžovat!
Letošní teplá zima bez sněhu 
a  s  teplotami často nad bodem 
mrazu nepřála zájemcům o  lyžo-
vání. Přidala také hodně vrásek 
všem, kteří tradiční lyžařský výcvik 
pro žáky 7. a 8. třídy naší školy při-
pravovali.
V  pondělí 3. března jsme od-
jížděli na  Masarykovu chatu 
v  Deštném v  Orlických horách 

s  rozporuplnými pocity. Kde jen 
seženeme sníh!
Nakonec jsme se v  pátek vraceli 
spokojeni. Lyžovali jsme celý tý-
den! V  pondělí v  Deštném, kde 
byly upravené dvě sjezdovky, 
a  zbytek týdne v  nedalekém pol-
ském středisku Zieleniec, ve  kte-
rém bylo umělého sněhu naštěstí 
celý týden dost.

Prožít mnoho podob zimy na  vr-
cholku Orlických hor a  navíc si 
vylepšit svoji lyžařskou techniku 
zvládlo 43 žáků za  podpory p.         
u. Podolské, Hanzlíkové, Šibíkové 
a p. u. Černocha.                            VŠI

Básnická zpráva o počasí

Byli jsme v Orlických horách,
ale vůbec tu nesněžilo,

měli jsme ale radost, 
protože slunce svítilo.
Nebylo zde deštivo,
ale ani mrazivo,
jen ve čtvrtek mlhavo.
Nebylo vidět od tyče k tyči,
chodili jsme jak permoníci.
Ovšem odpoledne se často vyjasnilo
a i slunko občas zasvítilo.

J.L.
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Nové knihy - duben 2014

Městská knihovna
Voříškova 84, Telefon: 494 541 437, e-mail: knihovna@seznam.cz
www.knihovna-vamberk.cz

„Nech být všechno, co tě štve, 
vybírej si bonbony, co ti osladí život… 
Podstatný pro tebe je fakt, že máš 
hodné děti,
že tě nepřestala těšit rozkvetlá louka, 
krásná melodie ani dobrá knížka…
A že máš přátele, kteří jsou ochotni 
jít s tebou do ohně. 
Je jen na tobě, jak se rozhodneš dál žít“. 

(Marcela Mlynářová: 

V padesáti na začátku)

Druhý jarní měsíc je tu, milí přáte-
lé. Kromě jiného nám každoročně 
přináší i  magickou Filipojakubskou 
noc. Podle keltských tradic tímto 
dnem končí temná část roku a vítá 
se část světlá. Poslední noc měsíce 
dubna je kouzelná nejen pro při-
cházející měsíc lásky. Je to noc, která 
nám dovolí s pomocí tajemných sta-
rodávných rituálů očistit sebe i  své 
okolí od všeho zlého a špatného, co 
jsme cestou rokem předešlým na-
sbírali,  udělali,  pokazili... 
Je to noc, kdy máme možnost vyslo-
vit i  svá tajná přání. Kouzlo přírody 
umí dělat zázraky. Jenom bychom 
neměli ani při tradičním pálení „ča-
rodějnic“ zapomenout - i  čaroděj-
nice jsou černé a  bílé Kéž bychom 
odstranili pouze ty pravé...

Jaroslava Martinová

Pravidelná
půjčovní doba
ODDĚLENÍ PRO DOSPĚLÉ
STUDOVNA PRO DOSPĚLÉ
Pondělí + čtvrtek:
8,00 – 11, 00   13,00 – 17,00

ODDĚLENÍ PRO DĚTI A MLÁDEŽ
STUDOVNA PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Pondělí + čtvrtek: 13,00 – 17,00
Pátek:  12,00 – 15,00

MOUDŘENÍNEK PRO
NEJMENŠÍ ČTENÁŘE
Čtvrtek: 9,00 – 11,00

UPOZORNĚNÍ

Z  DŮVODU NUTNÝCH TECHNIC-
KÝCH ÚPRAV BUDE KNIHOVNA 
VE DNECH 10. AŽ  30. 4. UZAVŘENA.

PŘEDNÁŠKA PANA HERZÁNA 
O  KYRGYZSTÁNU DNE 10. DUBNA 
PROBĚHNE BEZE  ZMĚNY.  POUZE 
SE OMLOUVÁME ZA “BOJOVÉ” POD-
MÍNKY PŘI VSTUPU DO  BUDOVY.

DĚKUJEME ZA POCHOPENÍ.

BELETRIE

 ANDERLE, Jiří: 

    Láska za lásku

Vypravování českého malíře a gra-
fi ka o rodném Pavlíkově, milova-
né babičce a mamince, o prvních 
obrázcích, studánkách a lidiček 
kolem něho.
 BRAUNS, Alex: 

     Pestrostíni a netopýři

Autobiografi cké vyprávění o izo-
lovaném světě malého kluka po-
stiženého autismem a lidí z druhé 
strany (“pestrostíni” a “netopýři).
 HOLCOVÁ, Milena: 

     Poprvé a naposledy ?

Ve třech rovinách nás autorka vtip-
ně a dynamicky seznamuje s tím, 
jak vzniká scénář pro hodinový 

hraný fi lm a dokonce i samotný 
fi lm vůbec.
 JANOUCHOVÁ, Kateřina: 

     Sesterstvo

Thriller z románové série s porodní 
asistentkou Cecilií Lundovou kni-
hy  Podváděná.
 McBAIN, Ed: 

     Vraždy pod stromeček 

Kriminální román nabízející i pozo-
ruhodný pohled na  sociální a  ná-
rodnostní konfl ikty. 

NAUČNÁ LITERATURA

 GUY, John: 

Marie Stuartovna

Život královny Skotska, v šestnác-
ti se stala francouzskou králov-
nou a  v  osmnácti usedla na  trůn, 

na který měla svým rodem právo. 
 IHNAČÁK, Marcel: 

     Zelenina, moje láska

Recepty z různých druhů zeleniny 
– cukety, lilku, chřestu apod. 
 MATUŠKOVÁ, Olga: 

     Zákulisí našeho životany

Kniha o Waldemarovi , KTO a kon-
troverzních skutečnostech. 
 NAVRÁTILOVÁ, Alexandra: 

     Namlouvání, láska a svatba 

     v české kultuře

Autorka v této publikaci nahlíží do 
intimní sféry mezilidských vztahů, 
do oblasti erotiky, lásky a svatby.
 ROHNER, Richard: 

     Pattonova mezera

Vyjasnění záhady a zodpovědnosti 
za mezeru ve Falaise v roce 1944.

V dubnu 2014 
můžete vidět a slyšet ...
 výstavu dětských kreseb 
Jednorožec v nás

 tajuplnou Noc s Andersenem

 cestovatele s  kytarou On-

dřeje Herzána s  přednáškou 
o  Kyrgyzstánu 10.  dubna 

v 17,30 hod. 

... a dále chystáme
 výstavu obrazů Evy Valterové
 ve  středu 14. května nás po-
tkáte ve žlutých tričkách s logem 
“ Ligy proti rakovině” prodávat 
žluté měsíčky – symboly života
 v červnu připravujeme v rám-
ci cyklu “VEŘEJNÉ ČTENÍ”  ve  
spolupráci s  folklórním soubo-
rem FORMANI Slatiňany pro 
malé i velké  “Čtení v trávě s hu-
debním i tanečním programem
 v červenci pro děti příměst-
ský tábor ŤA-PE-TO
 výstavu kreseb našeho měs-
ta pana Országha
 v  září zopakujeme výlet 
do Litomyšle

Kterak  se brániti  proti  temným  silám
• nad vrata, dveře dávali ochranné 
byliny - černobýl, ratolesti lípy;
• na  práh chléva sypali písek nebo 
pokládali husté travnaté drny. Než 
by čarodějnice spočítala zrnka písku 
nebo stébla trav, zakokrhal třikrát 
kohout a její moc byla zlomena; 

• stavení kropili svěcenou vodou; 
• ochranu měla zajistit čára nebo 
tajuplný nápis svěcenou křídou; 
• tam, kde se nespoléhali pouze 
na  boží pomoc, zkoušeli jedno-
duchá zařízení: před vrata na dvůr 
nebo do  oken se kladlo pichlavé 

trní hlohu nebo šípku, také bodláčí 
a černý bez, zapichovaly se zašpi-
čatělé pruty z  lípy a akátu, aby se 
o ně dotěrná čarodějnice poranila 
a raději šla jinam; 
• nejjistější bylo samozřejmě čaro-
dějnici spálit

(podle starých kronik)



Vamberecký
zpravodaj strana 12



Vamberecký
zpravodajstrana 13



www.vamberk-city.cz

Vamberecký
zpravodaj strana 14

Několik zpráviček z našich školiček
„Březen – za  kamna vlezem“. Tak 
tohle přísloví se pro letošní první 
jarní měsíc opravdu nehodilo, a to 
nejen v naší mateřské škole VOD-
NÍČEK. Krásné slunečné dny s vy-
sokými teplotami jaro popohnaly 
a když jsme v pátek 21. března vy-
nášeli k  řece „Babku zimu“, lemo-
valy chodník od  školky rozkvetlé 
zlatice a  po  zahradě poletovali 
motýli a včely. Takové teplé a slu-

nečné počasí žádná paní učitelka 
nepamatovala a spíše vzpomínaly 
na  roky, kdy se s  dětmi na  první 
jarní den ještě sáňkovalo. Dě-
tem naše úvahy nic neříkaly. Žijí 
v  kouzelném „tady a  teď“ a  tak si 
tento prosluněný jarní den „jen“ 
vesele užívaly. O  jaru si povída-
ly i  v  připravených tématických 
blocích. Ve  třídě Žabiček si jej 
nazvaly „Jaro ťuká na vrátka“. Děti 
s  paními učitelkami pozorovaly 
změny v  přírodě a  jejich pozoro-
vání se pak přenesla do  výtvar-
ných činností, pracovních listů, 
písniček a  her. Ve  třídě Šnečků 
přinesl dětem jaro čáp a  v  téma-
tickém bloku „Na  sv. Řehoře čáp 

letí od  moře aneb trefíme všich-
ni domů?“ si děti povídaly nejen 
o  ptácích, kteří se k  nám na  jaře 
vracejí, ale i  o  různých cestách 
a cestičkách a samozřejmě i o ces-
tě nejdůležitější – o  cestě domů. 
Březen však není jen ve  znamení 
vítání jara. Pro nás je to tradičně 
měsíc knihy. Rybičky se knihám 
věnovaly skoro celý měsíc. Téma 
si nazvaly „Knížky vyprávějí“ a po-

vídaly si v něm, jak knihy vznikají, 
co všechno se v  knihách dozví-
me, kdo je píše a  kdo kreslí, kde 
se knihy půjčují a  kde prodávají 
i  jak se o  knihy staráme. Podob-
ný obsah měly i  tématické bloky 
„Knížka je náš kamarád“ u Žabiček 
a „Vrabeček Lojzík a moudrá paní 
sova“ ve  třídě Šnečků. Do  těchto 
témat samozřejmě patřila i  ná-
vštěva knihovny. Tentokrát však 
do  ní nezamířili jen předškoláčci, 
na  které čekala pravidelná kni-
hovnická přípravka. Prohlédnout 
si „babičku knihovnu“, jak ji lás-
kyplně nazývají paní knihovnice, 
a  vychutnat si její nádhernou 
atmosféru přišly i  všechny děti 

z Rybiček a Šnečků. Do „knižního“ 
tématu se nám hodilo i  divadel-
ní představení v  MKS „O  chytré 
kmotře lišce“, které vzniklo podle 
pohádky Josefa Lady a kterou děti 
znají z večerníčků. V rámci Měsíce 
knihy jsme měli letos ve  školce 
novinku – besedu s paní spisova-
telkou Jitkou Vítovou, autorkou 
knihy „O  Květušce a  tesaříkovi“. 
Paní spisovatelka uměla poutavě 

vyprávět nejen o  životě hmyzu, 
ale i tom, jak kniha vznikla a jakým 
způsobem se do knihy dostávají ty 
správné obrázky. Vztah ke knihám 
není středem našeho zájmu jen 
v měsíci březnu. S knihami pracu-
jeme v  každém tématu, ve  všech 
třídách mají děti svou knihovnič-
ku, ze které si mohou knihy kdyko-
liv vzít a prohlížet. Naše mateřská 
škola je zapojena i do celorepubli-
kové akce „Celé Česko čte dětem“, 
je pravidelným odběratelem knih 
z  nakladatelství Svojtka a  od  II. 

pololetí letošního školního roku se 
stala i členem Klubu mladých čte-
nářů Albatros – Pohádková školka. 
Ten je určen právě pro předškolní 
děti a  nabízí ve  svých katalozích 
pečlivě vybrané kvalitní tituly pro 
děti od  dvou do  sedmi let. Každé 
dítě obdrží svůj katalog a  rodiče 
mu z něj mohou (ale samozřejmě 
nemusí) objednat vybranou knihu. 
Naším záměrem není propagovat 

prodej knih, ale podporovat po-
zitivní vztah ke  kvalitní literatuře 
a i touto cestou pomáhat k rozvoji 
čtenářské gramotnosti dětí. Samo-
zřejmě že největší podíl na vztahu 
ke  knihám mají rodiče a  prarodi-
če. A  tak když vás aprílové počasí 
donutí být doma, nezapínejte 
na  chvíli televizi ani počítač, ale 
vezměte si do ruky knihu, do náru-
če dítě a vydejte se spolu do světa 
dětských příběhů, pohádek a fan-
tazie. Krásné jaro.
                           Kolektiv MŠ Vodníček
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ZUŠ F. I. Tůmy Kostelec n.O.

Zájezd žáků hudebního oboru 
do Filharmonie Hradec Králové
Dne 10. 3. 2014 navštívili žáci hudebního oboru ZUŠ F. I. Tůmy spo-
lu se svými učitelkami Filharmonii v Hradci Králové, kde mohli slyšet 
písničky skupiny Beatles v podání hráčů Filharmonie Hradec Králové, 
zpěváků Mužského vokálního kvarteta Q VOX, saxofonisty Antonína 
Mülhansla a to vše pod taktovkou dirigenta Miloše Machka. Škoda, že 
zvukově byl koncert pojat dosti odvážně. Pro všechny to byl ale jistě 
zajímavý zážitek.                                               

       J.P., ZUŠ F. I. Tůmy

Okresní kola Národní soutěže ZUŠ ČR
V měsících únor a březen probíhala na našem okrese okresní kola Ná-
rodní soutěže ZUŠ ČR ve hře na kytaru, na smyčcové nástroje a ve hře na 
klavír. Zúčastnili se jich i žáci naší školy se svými učiteli.

Pořadatelem okresního kola ve hře na kytaru (19.2.2014) byla naše ZUŠ 
F. I. Tůmy v Kostelci nad Orlicí. 
Žáci paní učitelky Olgy Daškové obsadili tato místa: Martin Urban 2. 

místo, Marie Kaczyńská 2. místo a Tomáš Klimeš 3. místo.

Okresní kolo ve hře na smyčcové nástroje se konalo v ZUŠ v Rychnově 
nad Kněžnou 27. února 2014. Ve hře na violoncello jsme měli tato umís-
tění: Adéla Přibylová 2. místo a Lucie Navrátilová 2. místo. Obě jsou 
žákyněmi paní učitelky Mgr. H. Spudilové.

Okresní kolo ve hře na klavír mělo nejpočetnější zastoupení a soutěžilo 
se dne 5. března 2014 v ZUŠ v Týništi nad Orlicí. 
1. místo s postupem do krajského kola vybojovaly tři žákyně paní učitelky 

Mgr. Jany Polnické: Michaela Sajdlová, Sofi e Čiripová a Kateřina Sajdlová.

2. místo získal Tomáš Lakomý ze třídy paní učitelky T. Peškové.
Na 3. místě se umístila Magdaléna Hlaváčková, žákyně paní učitelky 
Peškové a František Fiala, žák paní učitelky Mgr. Jany Hartmanové.

Děkuji žákům i jejich učitelům za vzornou přípravu i za reprezentaci ško-
ly a města. Všem mladým hudebníkům blahopřeji a třem postupujícím 
klavíristkám přeji hodně soutěžního štěstí v krajském kole, které se bude 
konat 25. a 26. 3. 2014 v ZUŠ Střezina v Hradci Králové.

    Mgr. J. Polnická, ředitelka školy

„Doma i na sluníčku“, to je náš pro-
gram  - Jaro, Velikonoce, to je  téma 
našich nejstarších dětí v  tomto 
měsíci. 
Zabýváme se ročním obdobím, 
rozdíly v  jednotlivých období, 
význam jara, probouzení přírody, 
první jarní kytičky, poznávání, 
pojmenování, barvy, odstíny ba-
rev, velikost, zkoumání kytiček, 
jak vypadají, z  čeho rostou, co 
potřebují ke  svému růstu. Poku-
sy s  růstem, bez vody, bez svět-
la, bez tepla - chování člověka 
v  přírodě. Největší nadšení byla 
hra „Na  lékaře“, to si děti nejvíce 
užily.
Děti malovaly, modelovaly, lepily 
květiny a  tím jsme společně vy-

zdobili naši školku jarně. 
Hráli jsme hru „Myslím si na kytič-
ku“, podle popisu měly děti poznat 
a určit květinu.
Zpíváme písně s jarní m tématem.
 Dokreslování obrázků, co malíř 
zapomněl, procvičujeme pro-
storové pojmy, hlavně se sna-
žíme, aby děti co nejvíce mlu-
vily a  uměly to co dělají, slovně 
pojmenovat, umět se vyjádřit. 
Systematicky děti připravujeme 
do školy.
Mladší děti měly téma „Hádej, čím 
jsem“, - povolání, kde pracují rodi-
če, co které řemeslo dělá,  pracova-
li jsme s obrázky  a nechávali jsme 
hovořit děti o  jejich představách 
a informacích.

Hráli jsme si  - Na kominíka, zední-
ka, kadeřnicí, doktorku, prodavač-
ku, apod.
Převlékali jsme se, dělali jsme 
pantomimu a hádali, co to asi je 
za  povolání. Učíme se básničky 
a písničky o jaru začali jsme pro-
bouzením jara, první jarní kytky, 
bledule, jak vypadají, barva, tvar, 
velikost. Malujeme je, probíráme 
velikonoční tradice, zvyky, oby-
čeje. Vajíčko jako symbol nového 
života, sledujeme změny v příro-
dě, učíme se chovat šetrně k pří-
rodě.
Nejmenší pozorují změny v  příro-
dě, rozeznávají rozdíly mezi zimou 
a jarem, první poslové jara, sluníč-
ko základ života, ptáci, zahrádky, 

učí se jednoduchá říkadla a  pís-
ničky. Pojmenují domácí zvířata 
a mláďata. 
Celá školka se rozloučila se zimou 
a a společně jsme vynesli Morenu 
a  utopili jsme ji v  řece. Děti se už 
těší na  teplejší dny, asi jako my 
všichni. 
Dětem čteme každý den knihu 
na pokračování, prohlížíme ilustra-
ce a povídáme si o textu.
Chtěli bychom pozvat maminky 
na mateřské dovolené, přijďte se 
s  dětmi podívat do  naší školky 
na představení pí Heligerové dne 
15.5. v 9,00 hodin. Je to předsta-
vení plné písniček a pohybu pro 
děti. 
                  Kolektiv MŠ SLUNÍČKO
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Měsíc březen 2014 vystavuje 

Krajkářská škola Vamberk 

obrazové ručně paličkované 

krajky v  Hálkově městském 

divadle v  Nymburku již po-
třetí. 
Předchozí dvě výstavy v  roce 
2011 a 2012 zahájené vernisáže-
mi s módními přehlídkami měly 
vždy velké úspěchy. Foyer diva-
dla poskytuje kulturní a  vzne-
šené prostředí. Tradice ručně 

paličkované krajky tak dostává 
nový rozměr.

Miroslava Šustrová 

a Jana Langová

MC VAMBERECKÝ DRÁČEK o.s.
Mateřské centrum pomáhá rodi-
čům aktivně prožít čas strávený 
společně s dětmi.
Srdečně zveme všechny rodiče, 
prarodiče či jiný doprovod, aby 
se svými dětmi přišli do  herny 
v  přízemí Městské knihovny, kde 
probíhá následující pravidelný 

program:

 Každou STŘEDU probíhá 

od  09:00 hodin do  11:30 hodin 

„HERNIČKA“. Zveme všechny hra-
vé děti do našeho MC. V průběhu 
celého dopoledne je dětem pří-
stupna herna se spoustou hraček, 
doprovod si může posedět u čaje 
či kávy a popovídat si o radostech 
i starostech, které péči o naše rato-
lesti doprovázejí.

Poplatky: HERNIČKA:  10 Kč / den, 
člen 5 Kč / den 

 Každé ÚTERÝ  v  9:30 hodin 

do  11:00 hodin v  prostorách 

domu dětí a  mládeže probíhá 

„BATOLENÍ“ Pohyb s  říkadly pro 
děti do  3 let. Dům dětí a  mládeže 
ve spolupráci s MC Dráček Vás zvou  
na  zábavné pohybové hry. Přijďte 
si zacvičit se svými batolátky na ryt-
mické básničky. Vstup 20,- Kč. 
 

Informace o  činnosti a  akcích MC 
Dráček lze získat na  internetové 
adrese http://mcdracek.wordpre-
ss.com a  na  nástěnce v  MC nebo 
na vývěsce naproti drogerii Teta.

ZVEME VÁS NA  
„DĚTSKÝ BAZÁREK “

Každou středu od  9,00 hod 
do  11,30 hod. v  Mateřském cen-
tru Dráček (informační centrum, 
knihovna).
Přijďte si levně nakoupit podzimní 
i zimní oblečení pro svoje ratoles-
ti (trička, kalhoty, mikiny, svetry, 
kombinézy, boty, …). Různé veli-
kosti pro holky i pro kluky od na-
rození do cca tří let. Ceny od 10 Kč.

Zprávy z činnosti:

KARNEVAL

 V  sobotu dne 22. února MC Drá-
ček pořádal karneval v  DDM. Už 
od  časného rána počaly přípravy 
na  tuto krásnou akci. Bylo nutno 
místnost náležitě vyzdobit, při-
pravit hry pro děti a  především 
pohoštění. Šikovné maminky na-
pekly výborné buchty, zákusky, 
slané pochutiny, jednohubky a že 
se po nich brzy slehla zem, nebylo 
pro nikoho žádným překvapením. 
Nesmíme zapomenout i  na  tatín-
ky, kteří nám pomáhali.
Začátek karnevalu byl naplánován 
v 9.30, ale první návštěvníky jsme 
zaznamenali již kousíček po devá-
té. Sál se pomalu plnil rodiči, pra-
rodiči a děti? Kde ty byly? Nevíme, 
protože jsme tam viděli krásnou 
kuchařku s  vysokánskou čepicí, 
bílého zajíčka, princezničky, vosič-
ku, hasiče a andílek dokonce také 
přišel..no, radost pohledět na  ta 
kouzelná stvoření.
Co více dodat, tančilo se, soutěžilo, 
baštilo se dobroty a také naše po-
hádkové postavičky se těšily z pes-
trých výher z tomboly.
Velké díky patří panu Gabrielovi 
Kónyovi, který se postaral o hudbu.
Máme radost, že se karneval líbil 
a budeme se moc těšit na příští rok. 

VYNÁŠENÍ MORENY

Dne 20. 3. se odpoledne konalo 
loučení s  paní Zimou - vynášení 
Moreny. Sešli jsme se v  hojném 
počtu za krásného prvního jarního 
dne. Děti se moc těšily. Čekala nás 
cesta po  fáborkách, při které děti 
plnily úkoly. Prvním úkolem bylo 
poznat fi gurku zvířátka. Druhým 
chytání rybek na magnet, třetím zá-
vod s  odrážedly a  posledním úko-
lem bylo házení míčků skrz obruč. 
Děti si po splnění úkolů zasloužily 
sladkou odměnu a  poté jsme šli 
zapálenou Morenu vhodit do řeky, 
aby jsme se s  paní Zimou rozlou-
čili. Moreně se ale moc nechtělo. 

Chvíli to vypadalo, že neodplave 
a zima s námi ještě zůstane. Ale na-
konec to dobře dopadlo. Odplula 
po řece a  teď se už můžeme těšit 
na krásné jarní dny.

Plánované akce: 

DUBEN

MC Dráček o.s. Vás zve na výlet 
do  zábavního centra TONGO 
v HK. 
Kam: Hradec Králové - rodinný zá-
bavní park Tongo  -  http://www.
tongohradec.cz/
Kdy: neděle 27. 4. 2014
Odjezd: z  náměstí ve  Vamberku 
v 9:30 hod. Ale sraz už v 9:15 hod.
Cena dopravy: 80,- Kč/dospě-
lý a  30,- Kč/dítě. Členky MC dítě 
zdarma.

Autosedač-

ka: NE - bez 
autosedaček
Předpokláda-

ný odjezd z HK: v cca 14:00 hod. 
Návrat do  Vamberka na  náměstí 
bude cca do 15:00 hod.
Vstup do  centra: 100,- Kč/osoba 
(cena na  osobu je stejná pro dítě 
i  dospělého). Dítě do  2 let má 
vstup zdarma.
Počet míst je omezen, závazné při-
hlášky prosím na tel.: 732 212 970, 
nebo na  mail: jindrova.janicka@
seznam.cz
Peníze za dopravu i vstupné bude-
me vybírat předem.
 
KVĚTEN – Výlet za  zvířátky 
do Doudleb nebo Častolovic.
ČERVEN – Vítání prázdnin a  sto-
povaná na Vyhlídce.

Klub dětských knihoven ČR - Městská knihovna Vamberk

oddělení pro děti a mládež

Po stopách bájného Po stopách bájného 
jednorožcejednorožce

NOC S ANDERSENEM 2014
Je nevinný, laskavý, moudrý, ušlechtilý, 

odvážný, magický. 
Je ve znaku našeho městečka... 

Najdeme ho spolu?

Milé pozvání pro mladší čtenáře
na pohádkovou, tajuplnou noc.

Páteční podvečer, 4. dubna 2014

Přihlášky: tel.: 774 418 772, 494 541 437,

email: knihovna@vamberk-city.cz

PODĚKOVÁNÍ
Dovolte nám touto cestou velmi poděkovat za vynikající práci naší 
dlouholeté člence paní Janě Teplé, která byla u zrodu našeho vam-
bereckého mateřského centra Dráček a která ho dlouhá léta vedla. 
Je to až neuvěřitelné, jak s  nadšením zvládla vedení Dráčku a  vý-
chovu jejích tří synů. Moc ji přejeme, aby se jí dařilo v pracovním 
i soukromém životě.                                                           Jani, DĚKUJEME.

Maminky MC Dráček.

Přesné termíny akcí budou vždy vyvěšeny na nástěnce v MC nebo 
na vývěsce naproti drogerii Teta.                               TĚŠÍME SE NA VÁS
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tel.: 494 541 484, mestsky.klub@vamberk-city.cz, www.vamberk-city.cz

program duben 2014

MKS nabízí DS Zdobničan

 2. dubna v 19.00 hodin

NÁVŠTĚVY U PANNA GREENA
FILMOVÁ A DIVADELNÍ AGENTURA
Legrační a  dojímavý příběh lásky 
a odpuštění.
Hrají: Stanislav Zindulka, Matěj 
Hádek.
Vstupné 200 Kč.

 5. dubna 9.00 – 13.00 hodin

VELIKONOČNÍ JARMARK
Velikonoční zboží, pletené pomláz-
ky, malování kraslic, občerstvení..
Vstup zdarma!

 12. dubna ve 21.00 hodin

4 WATTY
Rocková zábava
Vstupné 70 Kč.

 15. dubna v 8.30 a v 10.00 hodin

NAŠE PÍSNIČKA ANEB POSTAVÍME 
SI DOMEČEK
Účinkují: Michaela Novozámská 
a chlapecký sbor Bonifantes
Koncert s  divadelní výpravou, při 
kterém se děti-posluchači hravou 
a vtipnou formou seznámí se zákla-

dy hudební nauky. Pro děti od 3 let. 
Vstupné 30 Kč.

 26. dubna ve 21.00 hodin

BLADEX
Rocková zábava  
Vstupné 70 Kč. 

Připravujeme na květen:

 1. května v 15.00 hodin

VAMBERECKÁ DECHOVKA
Host: Vystoupení žáku ZUŠ
Za Sokolovnou. V případě nepřízni-
vého počasí uvnitř. Vstup zdarma!

* HYNEK OBRAZY – výstava

* BURZA – oděvů a doplňků do ta-
nečních

Přijímáme 
chlapce 

do kurzu tance 
a společenské výchovy

Zahájení: září 2014
Přihlášky na tel. č. 494 541 484

nebo v kanceláři MKS

Naši milí,  
v krásných jarních dnech Vás zdravím jménem Zdobničanu. Slunce je v plné 
síle, ale i přesto Vás zvu k odpočinku do divadla. Kdo ještě nestihl shlédnout 
výborné představení Na správné adrese, má příležitost v těchto dnech:
 
    4. dubna  Častolovice  19.00 hod.
 11. dubna  Slatina nad Zdobnicí  19.00 hod.
 12. dubna  České Meziříčí  19.00 hod.
 18. dubna Žamberk  19.00 hod.
 19. dubna Chleny  19.00 hod.
 26. dubna Miletín 16.00 hod. 
        (Miletínské divadelní jaro - postupová přehlídka)
 8. května Peklo nad Zdobnicí 19.30 hod.
 
V plném proudu je také příprava pohádky pro děti. Pozor, změna termínu 
premiéry! Původně ohlášený datum 6.6. (pro školy) a 8.6. pro veřejnost je 
změněn na pátek 23.5. pro školy a neděli 25.5. od 17.00 hod. pro veřejnost. 
A které herce uvidíte v pohádce Honza a kouzelnice Bambulína?
Zde jsou jejich jména: Petr Barvínek, Jaruška Kubíčková, Karel Uhlíř, Ol-
dřich Plašil, Alena Joachimsthalerová, Slávka Kašparová, Jaroslav Havel, 
Dominika Matějková, Jana Sojková, v dětských rolích Radeček Nekvinda 
a Honzík Kubíček.
                                       Těšíme se na Vás.       M. Sojková
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V dubnu 2014 oslaví:

94 let Blažena Rybářová
80 let Věra Vaňková
80 let Karol Šrol
80 let Josef Dařbujan

80 let  Jaroslava Müllerová
75 let  Jiřina Kellerová
75 let Růžena Veverková
75 let  Jaroslava Zahradníková

BLAHOPŘÁNÍ

VZPOMÍNKA

Společenská kronika

Výročí osobností Stalo se aneb bejvávalo
Před 80 lety
20. dubna 1934 vypukl velký požár v lese na Libštejně. Zasahovalo pět 
hasičských sborů. Shořelo 14 ha lesa.

Před 20 lety
25. dubna 1994 začala výstavba první etapy silničního obchvatu měs-
ta. Tento nejkratší úsek byl otevřen v srpnu následujícího roku.

 14.4.1869 se ve Vamberku narodila Ludmila Urbanová, klavírist-

ka a učitelka hudby. Absolvovala pražskou konzervatoř a dále se vzdě-
lávala. Vystupovala jako klavírní sólistka, později se věnovala především 
pedagogické činnosti. V letech 1919-1939 byla profesorkou na pražské 
konzervatoři. 145. výročí narození († 3.2.1958 Praha)

 15.4.1939 zemřel MUDr. František Němec, obvodní lékař. První 
tři desetiletí 20. století byl praktickým lékařem ve Vamberku. V letech 
1912-1918 byl členem obecní rady. Od mládí hrával ochotnické divadlo 
a později též režíroval. V letech 1929-1936 byl předsedou Měšťanské be-
sedy. Ve 30. letech stál u zrodu známých krojovaných Antoníčkovských 
poutí na Vyhlídku. Pochován je na starém hřbitově. 75. výročí úmrtí                         
(* 21.6.1872 Merklovice)

 22.4.1899 zemřel v Černovicích na Ukrajině František Kalousek, 

učitel hudby. Vystudoval varhanickou školu v Praze. V období 1847-1849 
byl varhaníkem v klášteře sv. Pavla na Jasné Hoře v dnešním Polsku. Po 
návratu vyučoval hře na piáno (mj. Elišku Krásnohorskou). Trvale se usa-
dil v Černovicích jako soukromý učitel hudby. Napsal mj. Impromptu pro 
piáno. Zajímal se o dění ve své vlasti. 115. výročí úmrtí (* 1831 Vamberk)

Dne 14. dubna 2014 uplyne již 10 let od bolestné 
chvíle, co jsme viděli naposled úsměv našeho syna 

JIŘÍKA KALCŮ z Vamberka. Správný kluk a fotbalis-
ta by 27. června oslavil 18. narozeniny. Stále vzpomí-
nají rodiče, prarodiče a sourozenci.

www.kamenictvi-raska.cz, e-mail: kamenictvi.raska@seznam.cz

 Kompletní zhotovení pomníků 
z přírodního kamene

 Opravy a úpravy pomníků
 Moderní tvary pomníků

 Urnové pomníky za výhodné ceny
 Nejlevnější světlá i tmavá žula
 Sekání nápisů a pečící kameny

České Libchavy 89, 561 14 České Libchavy
tel./fax +420 465 582 130, mobil: +420 603 281 830, +420 603 281 831

UPOZORŇUJEME RODIČE DĚTÍ narozených v období od 

01.09.2013 do 28.02.2014, že město Vamberk připravuje na měsíc 

květen vítání dětí v obřadní síni Městského úřadu.

Máte-li zájem, aby Vaše dcera, nebo syn byli slavnostně uvítáni do živo-
ta, zašlete vyplněný přiložený formulář na Městský úřad ve Vamberku, 
odd. matriky, nejpozději do 02.05.2014. 

Městský úřad Vamberk, odbor správy majetku a rozvoje města, mat-
rika, Husovo náměstí 1, Vamberk, tel.: 494 548 124, fax. 494 541 322
a redakční rada Vambereckého zpravodaje

Souhlas se shromažďováním a zpracováním osobních údajů

Jména a příjmení rodičů:      ............................................................................

                                          ............................................................................

Bydliště: ....................................................................................................

Souhlasíme se zveřejněním narození našeho

 syna ................................................, datum nar. ..................................

 dcery .............................................., datum nar. ...................................

Tento souhlas dáváme za účelem vedení narození našeho dítěte v se-
znamu nově narozených dětí města Vamberk a následného pozvání ke 
slavnostnímu uvítání dětí.

Ve Vamberku dne ..................................     Podpisy rodičů: ....................................

                                                                                                                 ....................................                                                                         

Prodej ze dvora 

kravské 
mléko 
Farma Tichý a spol. a.s., Záměl 
Prodejní doba: každý den 
ráno od 8:00-8:30 h., večer od 18:00-18:30 h. 
Prodejní cena: 14,- Kč/l 
Prodejní místo: kravín Záměl 

Mléko je denně čerstvé, nezávadné, chlazené, 
tuk min. 3,7%, pouze do vlastních nádob!!! 
  
Kontakt: 
kravín Záměl 
tel.: 494 546 215 
mobil: 737 354 045 

Těšíme se na Vás, 
přijďte ochutnat. 

Tříčlenná rodina shání byt 3+1, nejlépe v OV. Tel: 730 518 587
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Starší přípravka a mladší žáci – nadstavba jaro 2014.

 12.4.2014 so 9.00 hod. v Týništi: Týniště/Albrech.; Náchod/N.Město; Vam-
berk/Doud.; Chlumec/RMSK
 19.4.2014 so 10.00 hod. ve Vamberku: Jičín; Týniště/Albrech; Chlumec/
RMSK;  Vamberk/Doud.
 26.4.2014 so 9.00 hod.  v Roudnici: Slavia/N.HK; Rychnov n.K.;  Vamberk/
Doud.; Roudnice/Lhota;
Starší přípravka a mladší žáci – skupina D jaro 2014.

 4.5.2014 ne 9.00 hod. ve Vamberku: Vamberk/Doud.; Černilov; Třebechovice
 10.5.2014 so 9.00 hod. ve Vamberku: Vamberk/Doud.; Kostelec n.O.; Tý-
niště/Albrech.
 17.5.2014 so 9.00 hod. v Černilově: Olympia HK B; Černilov; Vamberk/
Doud.; Kostelec n. O.
 24.5.2014 so 9.00 hod. v Rychnově n.K.: Třebechovice; Rychnov n.K.; Kos-
telec n O.; Vamberk/Doud.
 31.5.2014 so 9.00 hod. ve Vamberku: Vamberk/Doud.; Olympia HK B; 
Rychnov n. K.
 7.6.2014 so 9.00 hod.  v Týništi: Týniště/Albrech.; Vamberk/Doud.; Černi-
lov; Rychnov n.K.
 14.6.2014 so 9.00 hod. ve Vamberku: Třebechvice; Vamberk/Doud.; 
Olympia HK B; Týniště/Albrech.                                              FO TJ Baník Vamberk

Mladí fotbalisté TJ Baník Vamberk 
se na jaře 2014 představí veřejnosti

Oddíl AEROBIKU ve  Vamberku při TJ Baník připomíná všem 
zájemcům náš rozvrh. Úterní cvičení je od 19 hod zaměřené na posi-
lování, pomáhají nám činky, expandry, balóny a zátěž vlastní vahou.  
Zařazujeme aerobní cvičení, piloxing i protažení. Čtvrteční hodina 

začíná také od 19 hod, zaměření je víc taneční, aerobní a cvičíme 
i STEP aerobic. Vstupné máme jednorázové, lekce za 30 kč, nebo 

s  permanentkou a  dvěma vstupy zdarma.  Hodiny jsou vhodné 
pro začátečníky i pokročilé. Nevěřte hubnoucím a drahým přístrojům 
nebo zázračným dietám, přijďte mezi nás, aktivně zapojíte svalové 
skupiny a za doprovodu svižné muziky budete odcházet spokojeni 
sami se sebou. Vyplavíme endorfi ny a  přichystáme těla pro letní 
trička, šatičky a plavky.                                                            Lenka  a Majda
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Na jarní část soutěže se každý z hráčů fotbalového mužstva Baníku 
„B“ připravoval individuálně. Tři týdny před zahájením soutěže celé 
mužstvo odjelo na  víkendové soustředění do  Hedče. Sprinty, vý-
klusy, přihrávky, narážečky a  hlavně penalty, které nás stáli výhru 
v Okresním poháru. Fyzicky jsme na tom byli, zdá se, všichni dobře. 
Prověrkou pro nás bude  první zápas v sobotu 5.4.2014 s Labutí Rych-
nov. Na podzim jsme hráli tři mistrovské zápasy doma a měli jsme 
velkou diváckou podporu. Nyní nás čeká sedm domácích zápasů 
a doufáme, že nás opět všichni přijdete podpořit. Opět se budeme 
snažit zabavit jak rodiče, tak i jejich děti.

David Vodák

vedoucí mužstva „B“

S  blížícím se jarem pomalu ale jistě 
vrcholí stolnětenisová sezóna našich 
žáků.

První březnovou neděli jsme opět 
strávili na  turnaji, tentokrát v  Ústí 
nad Orlicí, kde se konal poslední BTM 
v  kategorii mladších žáků. Turnaje 
se zúčastnilo rekordních 48 chlapců 
a 20 dívek. Jirka Panocha byl naloso-
ván do osmé skupiny, kterou s velkou 
dávkou štěstí vyhrál, protože o  ko-
nečném pořadí rozhodovala minita-
bulka. I  když prohrál s  Ježkem z  HK, 
překvapivě porazil favorita skupiny 
Bartoše z Hostinného a tím byla celá 
zápletka skupiny na světě. Ve fi nálo-
vém pavouku narazil na Jedličku z PU, 
kterému úplně zbytečně podlehl 2-3, 
a tak nakonec skončil na 17.-24. mís-
tě. Adam Hušek byl nasazen až do 12. 
skupiny, protože jsme přijeli již v prů-
běhu losování, přes to ji bez ztráty 
setu vyhrál. V  prvním kole fi nálové-
ho pavouka měl volný los. V druhém 
kole přehrál Doubka z  Josefova 3-1. 
V boji o medaile porazil Tesolína z HK. 
O  postup do  fi nále Adam po  velmi 
dramatickém a  vyrovnaném utkání 
podlehl Janovskému z  HK 2-3, který 
nakonec celý turnaj vyhrál. Nakonec 
tedy pro Adama další medaile do roz-
růstající se sbírky za konečné 3. místo.

Na  závěr malá rekapitulace. Celkem 
bylo registrováno 99 chlapců z obou 
krajů východních Čech. Jirka Pano-
cha ze zúčastnil 5 turnajů, z  toho 3x 
postoupil do  fi nálového pavouka, 
kde vždy vypadl v  1. kole. Celkově 
se umístil na  30. místě se ziskem 48 
bodů, kdy 2 nejhorší výsledky se 
škrtají. Velkou škodou byl špatný 
rozjezd sezóny, kdy Jirka nepostoupil 

ze svých skupin. V současnosti je pro 
Jirku asi maximum postup ze skupi-
ny. Adam Hušek se zúčastnil všech 
6 turnajů a  vždy postoupil do  fi ná-
lového pavouka. Celkově se umístil 
na 8. místě se ziskem 270 bodů a  je 
nominován na  vrcholný turnaj mlá-
deže TOP 12, který se bude konat 6. 
dubna 2014 v  Lanškrouně. O  celko-
vém umístění v  krajském žebříčku 
ale rozhoduje  zejména postavení 
na republikovém žebříčku a umístění 
na turnaji TOP 12, takže Adam má vel-
kou šanci si svoji pozici ještě vylepšit.

V  sobotu 15.3.2014 se Adam Hušek 
vydal do  Vlašimi, kde se uskutečnil 
poslední letošní bodovací turnaj „A“ 
mládeže v  kategorii mladších žáků. 
Po  slavnostním zahájení se kolem 
půl desáté rozjel kolotoč zápasů kva-
lifi kace, kde zhruba 90 chlapců bojo-
valo o 16 volných míst ve skupinách, 
kde potom hraje každý s  každým. 
Adam byl nasazený jako 43. hráč, 
proto v  1. kole měl volný los. Ve  2. 
kole narazil na Přídu z Kotlářky Praha, 
kterého porazil 3-0 (6,7,7). O postup 
do  skupiny sehrál vyrovnaný zápas 
s  29. nasazeným Koudelíkem ze Zlí-
na. A i když vedl 2-1 na sety nakonec 
podlehl 2-3 (-8,7,7,-7,-9). Odpoledne 
pokračovala soutěž útěchy, kde opět 
v prvním kole měl volný los. Ve dru-
hém kole nedal šanci Horákovi z  Li-
berec po  výsledku 3-0 (4,7,6). Poté 
přehrál až v  koncovce 55. Nantla 
z Mohelnice 3-2 (  10,-11,8,3,13). Ve 4. 
kole už ale nestačil na  33. Záboje 
z Kolína, kterého minule porazil. Pod-
lehl 0-3 (-8,-9,-9), kdy soupeř 15 pra-
sátkama rozhodl utkání a  po  utkání 
uznal, že tentokrát měl hodně štěstí. 
Dokonce i  celý zápas zakončil úde-

rem o hranu. Přesto je to pro Adama 
další zkušenost a  možnost srovnání 
s  nejlepšími hráči ČR. Přestože není 
známo konečné bodové hodnocení, 
měl by se Adam pohybovat kolem 
50. místa celkového žebříčku ze cca 
120 hodnocených hráčů.
Poslední bodovací turnaj mládeže 
v  kategorii starších žáků se bude 
konat ve  Vamberku 5. dubna 2014 

ve  sportovní hale. Jelikož se hraje 
o nominaci na turnaj TOP 12 lze před-
pokládat, že nebude chybět hráčská 
špička tohoto sportu a  lze očekávat 
spoustu krásných a  dramatických 
utkání. Přijďte nás podpořit a povzbu-
dit! Jste všichni srdečně zváni.

P. Hušek, 

organizační pracovník 

mládeže oddílu ST

STOLNÍ TENIS – výsledky žáků

TTANE NÍ STUDIO  

„M“ VAMBERK PRO VÁS… 

u p íležitosti 20 let svého p sobení p ipravuje 

tane ní p ehlídku pod názvem 
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TAN Í  STALETÍMI 
*dne 30. kv tna 2014 pro školy Vamberka a okolí od 9 a 11,00 hod. 

*dne 31. kv tna 2014 pro ve ejnost od 15,00 hod. 
V M STSKÉM KLUBU SOKOLOVNA  

 



www.vamberk-city.cz

Vamberecký
zpravodajstrana 21

AVe čtvrtek 6. března 2014 v 18.00 hod. se uskutečnilo jednání Valné 
hromady fotbalového oddílu TJ Baník Vamberk. VV FO předložil návrh 
programu VH, jehož obsahem bylo bilancování loňského roku 2013, 
volby nového výkonného výboru fotbalového oddílu, diskuse a usne-
sení z VH pro činnost v  roce 2014. Návrh programu delegáti jedno-
hlasně schválili.
 V první části bilancování byla zhodnocena činnost VV FO a v ní 
konstatováno pravidelné jednání VV FO a  to vždy v  pondělí, 
na  jednáních jsou řešeny vždy krátkodobé ale i  dlouhodobé zá-
ležitosti nutné pro činnost FO. Je to příprava soutěžních a  pří-
pravných utkání, turnajů a  pohárových zápasů všech mužstev 
FO, příprava hracích ploch na  stadionu, zajištění pořadatelské 
služby a  celková údržba sportovního fotbalového zařizení. Dále 
je řešena brigádnická činnost členů FO, spolupráce se Správou 
sportovišť, práce správce stadionu a  další organizační záležitos-
ti. Zde je třeba vyzvednout velmi dobrou spolupráci se Správou 
sportovišť, práci správce stadionu a  poděkovat funkcionářům 
a hráčům za významnou pomoc a práci při zvelebování prostředí 
na stadionu a to jak pro hráče samotné, tak i pro diváky. Největší 
měrou na zlepšení prostředí pro diváky se podíleli hráči „B“ muž-
stva. Poděkování patří také všem trenérům, vedoucím mužstev 
zvláště těm, kteří pracují s fotbalovou mládeží.
 Nedílnou součástí bilancování byla zpráva o hospodaření FO, která je 
na dobré úrovni a může tak být zajišťována činnost oddílu.
 Na VH FO Baník Vamberk bylo zhodnoceno vystoupení všech druž-
stev FO v  roce 2013. Tento rok byl pro fotbal ve  Vamberku celkem 
úspěšný, ale k úplné spokojenosti stále ještě něco chybí. „A“ mužstvo 
postoupilo do Krajské soutěže, opět svoji činnost zahájilo „B“ mužstvo 
ale v kraji bude Baník hrát na jaře jen skupinu o udržení, naopak dobře 
se v okresní soutěži umístilo „B“ a to na druhém místě. Dorost a starší 
žáci budou na  jaře rovněž hrát jen skupinu o  udržení v  kraji a  to je 
pokles proti minulému ročníku. Starší přípravka, mladší žáci a mladší 

přípravka odvedli svoje standarty, ale umístění zvláště v druhé části 
roku mohlo být lepší.
 V další části VH byl zvolen nový VV FO Baník Vamberk, který bude ří-
dit fotbal ve Vamberku v roce 2014. Zvoleni jsou pánové Jan Souček, 
Karel Richter, Pavel Kotyza, Stanislav Barvínek, Roman Vizibla, Milan 
Kutmon, David Vodák, Antonín Palčisko a Josef Hanyk. Přejme nově 
zvolenému VV hodně úspěchů a po sportovní stránce vynikající vý-
sledky.
 Valná hromada dále zvolila delegáty za FO na VH TJ Baník Vamberk 
pány Součka, Richtera, Kotyzu, Vodáka D. a Potužníka.
 V diskusi bylo nutné vysvětlení k placení členských příspěvků na FAČR.
 Byla předložena nabídka samostatných treninků brankářů všech 
družstev Baníku (1x týdně).
 Informace o možnosti dotace z EU na akci zelený trávník, zde je však 
podmínka již konečně dořešit vlastnictví pozemku na staré travnaté 
ploše, která dosud není celá v majetku Města Vamberk a tato situace 
už opravdu a konečně vyžaduje vyřešení. 

 Dále byly diskutovány organizační záležitosti.
V  usnesení z VH FO TJ Baník Vamberk v  části ukládá, bylo uloženo 
VV FO, pokračovat v činnosti a přípravách všech mužstev na utkání 
a  v  činnosti spojenou s  řádným fungováním celého FO. VH uložila 
VV a všem funkcionářům v zájmu lepší propagace fotbalu, informo-
vanosti o  dění v  oddíle a  o  výsledcích všech mužstev zveřejňovat 
především výsledky ve skříňce FO a na webových stránkách FO. Dále 
uložila všem členům fotbalového oddílu v termínu odevzdat členské 
příspěvky. VV FO provádět inventarizaci majetku na fotbalovém sta-
dionu a to pravidelně 1x ročně.
 V závěru VH patřilo poděkování všem funkcionářům a ostatním čle-
nům za  obětavou a  záslužnou práci pro fotbal v  uplynulém období 
a tím i dobrou reprezentaci Vamberka.

                                                                                                            St. Barvínek  

Fotbalový oddíl TJ Baník Vamberk bilancoval 
a volil v Pekle nad Zdobnicí

Valná hromada TJ Baník Vamberk
V úterní odpoledne 11. března se de-
legovaní zástupci jednotlivých spor-
tovních odvětví TJ Baník Vamberk 
sešli v  salonku hotelu Krajka, aby 
zhodnotili svou činnost roku před-
chozího a stanovili si program na ak-
tuální rok. Jednání Valné hromady se 
zúčastnili také dva členové Kontrolní 
a revizní komise TJ a za hosty byli pří-
tomni Mgr.  Vrkoslav jako zastupitel 
a předseda Sportovní komise města 
a p. Matějka jako kronikář města.
Po  zahájení, přivítání delegátů 
a hostů VH bylo schváleno pracovní 
předsednictvo ve složení p. Barvínek 
jako předsedající, dále paní Jedlinská 
a  RNDr.  Chocholouš jako členové 
a  pan Frühbauer jako zapisovatel. 
Po volbě mandátové a návrhové ko-
mise a schválení jednacího řádu při-
stoupili zástupci sportovních odvětví 
k přednesu svých zpráv. 
Jako první vystoupil RNDr.  Chocho-
louš za  Výkonný výbor TJ a  ve  své 
zprávě se soustředil na  organizační 
agendu TJ jako celku a na spolupráci 
především se Sportovní komisí měs-
ta a  nadřízenými okresními orgány, 
pod které činnost TJ jako celku i jed-
notlivých sportovních odvětví spadá. 
Ke  konci minulého roku dosáhl po-

čet členů TJ čísla 353, v tom 218 bylo 
dospělých a  135 mládeže do  18 let. 
Informoval nejen o  valné hromadě 
Sportovního sdružení ČSTV okresu 
Rychnov nad Kněžnou a o postupné 
transformaci bývalého ČSTV na Čes-
kou unii sportu a  dopadech této 
transformace na stávající TJ, ale zmí-
nil se i o ocenění VV ČUS Praha, které 
obdrželi zasloužilí členové naší TJ 
za dlouholetou práci pro sport a mlá-
dež u příležitosti jejich životního jubi-
lea, jmenovitě paní Jedlinská a páno-
vé Pavlišta, Vídeňský, Vodák, Barvínek 
a Chocholouš. Současně připomenul 
vyhlášení výsledků ankety Sportovec 
Vamberka za rok 2013, což proběhlo 
na  Sportovním plese, pořádaném 
fotbalovým oddílem. Přes zlepšené 
zveřejňování akcí a příspěvků od od-
dílů ve  Vambereckém zpravodaji je 
třeba postarat se i o včasnou aktua-
lizaci webových stránek, uvedl pan 
Chocholouš. Uvítal aktivitu členů FO, 
kteří svépomocí postavili přístřešek 
nad lavičkami na fotbalovém stadio-
nu, nicméně otázkou dále zůstávají 
fi nance na materiál. V tomto ohledu 
věří ve  spolupráci s  městem, jehož 
představitelům závěrem svého re-
ferátu poděkoval za  zájem a  pozor-

nost, věnovanou sportovní činnosti 
TJ Baník Vamberk.
Za fotbalový oddíl (FO) vystoupil jeho 
předseda, pan Souček. Fotbal je nos-
nou sportovní činností TJ a nově zvo-
lený devítičlenný výbor FO má před 
sebou nemalé úkoly. Jeho VV se schá-
zí každý týden a  řeší přípravu všech 
sedmi mužstev, které mají celkem 136 
členů. Postupně procházel činnost, 
úspěchy a  neúspěchy jednotlivých 
družstev: přípravka, elévové a mladší 
žáci, starší žáci, dorostenci, mužstvo 
„B“ a mužstvo „A“. V první části zprávy 
se soustředil na práci s mládeží, jejich 
účasti především v  Krajských soutě-
žích. Práce s mládeží získala odměnu 
tím, že mnozí naši odchovanci působí 
na hostování nebo na střídavých star-
tech v jiných oddílech, hrajících vyšší 
soutěž. V  druhé části zprávy připo-
menul obnovení činnosti „B“ mužstva 
a  jeho působení ve  4. třídě Okresní 
soutěže i  účast v  Okresním poháru, 
když postoupilo až do  fi nále, kde 
podlehlo v závěrečném souboji týmu 
„B“ z Kostelce nad Orlicí až na penal-
ty. Mužstvo „A“ splnilo vytyčený úkol 
postoupit do Krajské soutěže, proza-
tím je na 6. místě a v  jarní části roč-
níku 2013/14 bude bojovat o udržení 
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v Krajské soutěži 1. A třídy i přes ně-
které přesuny, uvolňování a příchody 
hráčů v členské základně.
Na  tomto místě je třeba připome-
nout konání čtvrtého Galavečeru 
krajského fotbalového svazu dne 24. 
ledna 2014 v  Rychnově nad Kněž-
nou. Ocenění pana Ptáčka v katego-
rii JUNIOR cena 2013 z Fondu senáto-
ra Miroslava Antla pro rozvoj regionu 
bylo oceněním i pro vamberský fot-
bal za práci s mládeží. Prestižní cenu 
Jana Modřického 2013 získal pan 
Podolský, který v  sedmdesátých le-
tech působil také ve Vamberku jako 
funkcionář a trenér. Samostatný člá-
nek z tohoto večera vyšel již ve Zpra-
vodaji číslo 3/2014. 
Za oddíl stolního tenisu promluvil pan 
Riesner, který konstatoval mírný po-
kles členské základny hlavně z důvo-
du zdravotních problémů, pracovního 
vytížení a  přestupů hráčů do  jiných 
oddílů. V oddíle působí čtyři družstva: 
A, B, C a  D. Družstvo A  hraje Krajský 
přebor 1. třídy, družstva B, C a D pak 
Regionální přebory. Kromě toho se 
někteří hráči zúčastňují několika tur-
najů okresního přeboru jednotlivců 
(letos vyhrál M. Vrkoslav). J. Podolka 
a V. Melkes st. pravidelně hrají na ce-
lorepublikových turnajích veteránů, 
např. p.  Podolka ve  své kategorii se 
umístil vloni na  9. místě ze 76 hráčů. 
V  mládežnickém sportu se podařilo 
nastolit tréninkový a  zápasový ryt-
mus, tedy přechod z  „kroužkového“ 
pojení na  výkonnostní sport. Tento 
způsob však řádně provozují pouze 
dva mladší hráči, Panocha a  Hušek. 
První zatím čeká na medailové umís-
tění, zatím má úspěšnost 18,37 % a je 
na  30. místě ve Východočeských bo-
dovacích turnajích. Druhý z  nich má 
úspěšnost 88,33 % (3. místo v  úspěš-
nosti všech hráčů této soutěže mezi 
dospělými!) dosáhl umístění na  1., 2. 
a 3. místě na Regionálních přeborech 
různých žákovských, dorostenec-
kých kategorií, jakož i  předních míst 
na Krajských přeborech i bodovacích 
turnajích. Zajistil si nominaci na závě-
rečný turnaj TOP12, kde momentálně 
fi guruje na 4. místě. Úspěchy stolních 
tenistů se odrazily i na výsledcích an-
kety Sportovec Vamberka za rok 2013.
Zprávu za oddíl tenisu přednesl p. Cho-
cholouš. Oddíl má 21 členů, z toho jsou 
4 ženy a  1 žákyně. Počátek tenisové 
sezony začíná přípravou antukových 
kurtů. V  současné době nemá oddíl 
závodní družstvo mládeže ani dospě-
lých. V regionální lize neregistrovaných 
obsadilo jedno družstvo 1. místo v nej-
vyšší I. lize. Do  budoucna je potřeba 
také provést nějaké opravy v  zázemí 
tenisových kurtů a také častěji prezen-
tovat tenis ve  Zpravodaji za  účelem 
získání nových zájemců o tento sport.
Za  sálovou kopanou neboli futsal 
promluvil pan Potužník. Družstvo 

hrálo Krajský přebor. Konečné 13. 
místo z celkových čtrnácti snad bylo 
zapříčiněno začleněním 6 nových 
hráčů. Bohužel ani hala ve  Vamber-
ku nemá požadované rozměry hrací 
plochy, což se při zápasech projevuje 
hlavně při orientaci. Naopak je tře-
ba vyzvednout 1. místo v  Krajském 
poháru, kdy družstvo v  nejsilnějším 
složení nezakusilo hořkost porážky. 
Přímého postupu do  republikové-
ho poháru jsme se však byli nuceni 
vzdát ve  prospěch druhého týmu 
v  pořadí vhledem k  vysokému star-
tovnému 5.000,- Kč.
Oddíl badmintonu zaznamenal, jak 
řekl pan Žampach, mírný pokles čle-
nů, kterých má v současnosti 16. Oddíl 
nehraje žádnou soutěž, příležitostně 
se někteří členové zúčastňují různých 
turnajů v okolí. Oddíl začal také s pří-
pravou vlastních webových stránek.
Pan Frühbauer se věnoval ve  svém 
příspěvku za  oddíl fl orbalu nejdříve 
personálním záležitostem oddílu, 
jehož členská základna čítá 23 členů 
soutěžního družstva a 12 členů dět-
ského přípravného oddílu, kteří mají 
fl orbal bohužel jen jako doplňkový 
sport. Nicméně i do oddílu pronikají 
generační problémy. V samotné sou-
těži 2. ligy FLA minulého ročníku byl 
tým na průběžném 8. – 9. místě. Ani 
v  Poháru FLA se družstvo neztratilo 
a  obsadilo 8. místo. V  letošním sou-
těžním ročníku tým drží 5. místo, 
jen několik málo bodů od  přímého 
postupu do  1. ligy. Všichni věří, že 
postupový turnaj jim neuteče.
Pan Dolek z  oddílu volejbalu infor-
moval, že mají 47 členů, v tom 31 do-
spělých a 16 mládeže. V současnosti 
existuje pět družstev: muži A, ženy A, 
ženy B, starší žákyně a kadetky.
Muži hrají tradičně krajský přebor I. 
třídy a  zatím jsou na  4. místě. Druž-
stvo žen A bojuje v krajském přeboru 
II. třídy a je před zahájením jarní části 
soutěže na  1. místě. Jejich cílem je 
vyhrát skupinu a  zúčastnit se kvali-
fi kace do KP I. třídy, kam ženy A vý-
konnostně určitě patří. Družstvo žen 
B hraje krajský přebor II. třídy a jsou 
zatím na  pátém místě. Družstvo 
mladších žákyň přešlo do  kategorie 
starších. Starší žákyně a  kadetky se 
zatím rozehrávají, a  aby odehrály 
větší počet soutěžních utkání, při-
hlásily se také do kategorie kadetek 
krajského přeboru. Po  podzimní 
části soutěže jsou na  posledním 
místě z  pětice družstev, v  základní 
kategorii starších žákyň drží střed 
desetičlenné tabulky. Letošek je brán 
jako příprava na příští rok, kdy budou 
žákyně hrát opět tuto věkovou hrani-
ci, ale budou usilovat o umístění ale-
spoň do třetího místa v rámci kraje.
Za  nepřítomnou paní Huškovou pře-
četla příspěvek za oddíl aerobiku paní 
Jedlinská. Oddíl trochu trápí stáří po-

užívané techniky a  její technologické 
zastarávání, ale větším problémem je 
malý zájem cvičenek. Základna čítá 
25 žen s průměrným věkem 30 let, ale 
stálých cvičenek na hodinách je kolem 
8. O vánočních svátcích paní Hušková 
uspořádala AEROBIK KOKTEJL, který 
se vydařil, ale zájem přespolních cviče-
nek byl mnohem větší než těch vam-
bereckých. Oddíl má i vlastní webovou 
stránku a pravidelně posílá informace 
do Vambereckého zpravodaje. Do bu-
doucna je plánováno zavedení posilo-
vacích hodin s využitím nářadí, ale je 
to vázáno na větší zájem cvičenek.
Oddíl Tanečního studia M nebyl za-
stoupen na  VH, ale jeho zpráva byla 
doručena k zapracování. Paní Martino-
vá informovala, že v předchozím roč-
níku trénovalo na 67 svěřenců ve věku 
od tří let do dospělosti pod vedením 
pěti cvičitelek. Tři postupové katego-
rie – Koťátka, Bambulky, Rebelles – tré-
nují různé formy tance doplněné ryt-
mikou a dalšími formami pohybových 
aktivit ve sportovní hale. Rok 2013 byl 
tvrdou přípravou a  dokončováním 
projektu „Vamberk tančí“, který bude 
veřejnosti předveden 30. a  31. květ-
na 2014. Taneční hodiny pro dospělé 
skončily, DDM pronajal prostory jiným 
aktivitám. Oddíl Tanečního studia se 
zúčastnil Mezinárodního dne tance, 
organizoval pro veřejnost ples i  letní 
karneval. Za zmínku stojí i spolupráce 
se ZŠ, DDM, knihovnou, festivalem 
„Vamberák“ i „Vamberk roc´k“.
Po  příspěvcích jednotlivých oddílů 
následovala zpráva kontrolní a  re-
vizní komise, která neshledala žád-
ná vážná pochybení v  účetnictví TJ 
Baník Vamberk. Veškerá evidence 
o ekonomickém dění v Baníku je ve-
dena paní Jedlinskou velmi pečlivě. 
Komise přesto upozornila oddíly, aby 
vstupenky, které se použijí na jakou-
koli akci, byly řádně zaevidovány.
Po  malém občerstvení následovala 
diskuse delegátů a  hostů. Paní Jed-
linská z  titulu hospodářky TJ upo-
zornila především na  skutečnost, 
že členské a  oddílové příspěvky je 
třeba odevzdat do  30. 6. 2014. Dále 
hovořila o hospodaření oddílů a roz-
hodnutí VV o  nevyplácení dokladů 
tomu oddílu, který nezaručí dosta-

tečné příjmy na svoji činnost. Nadále 
zůstává v platnosti podepisování do-
kladů k proplácení z hlavní pokladny 
dvěma členy oddílu dle aktuálního 
podpisového vzoru. Dále požádala 
pracovníky jednotlivých oddílů, aby 
dodržovali náležitosti při předávání 
dokladů k proplacení, hlavně zdůraz-
nila nezbytná data, která musejí tyto 
doklady nést.
Za Sportovní komisi města promluvil 
pan Vrkoslav a  informoval delegáty 
VH TJ Baník Vamberk o  rozdělení fi -
nančních prostředků na činnost spor-
tovních oddílů na základě dodaných 
podkladů. Sdělil, že Rada města Vam-
berk na  základě doporučení Spor-
tovní komise udělila Výkonnému 
výboru všech sportovních organizací 
kromě jiného pravomoc, rozhodovat 
o  fi nančních sankcích, resp. o  sníže-
ní příspěvku těm oddílům, které si 
nebudou plnit své povinnosti. Z roz-
počtu města Vamberk byly na  sport 
schváleny prostředky na  Správu 
sportovních zařízení (na  činnost 
a průběžné opravy), na  rekonstrukci 
malého bazénu na koupališti, na  re-
konstrukci sportovní haly a na nákup 
sekačky na trávu.
Po  dalších několika kratších diskus-
ních zprávách předseda mandáto-
vé komise pan Fajfr konstatoval, že 
účast delegátů s  hlasem rozhodují-
cím je 85,6 %, čímž je jednání Valné 
hromady TJ Baník Vamberk usnáše-
níschopné. Usnesení z této VH schvá-
lilo zprávy delegátů z  jednotlivých 
oddílů i  o  fi nančním hospodaření, 
zprávu revizní komise, informaci 
o transformaci Sportovního sdružení 
ČSTV na Okresní sdružení České unie 
sportu s  tím, že naše TJ Baník Vam-
berk se stane členem OS ČUS Rych-
nov nad Kněžnou. Usnesení doporu-
čilo zveřejňovat plány sportovních 
akcí nejen na  stránkách Vamberec-
kého zpravodaje, ale i na webových 
stránkách TJ a  v  regionálním tisku. 
Dále uložilo výkonnému výboru 
i  jednotlivým oddílům rozpracovat 
a provádět úkoly, vyplývající z jedná-
ní VH. Po schválení usnesení vyla tato 
Valná hromada ukončena.

Zpracoval Václav Matějka, 

kronikář města
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Už víme, jak bude vypadat obálka knihy!
     Jak možná již víte, pracuje občanské sdružení „Přátelé historie Vam-
berka“ na  přípravě knihy o  operním pěvci Pavlu Ludikarovi, který měl 
vztah k našemu městu. Vloni na podzim padl návrh, aby se na návrhu 
obalu knihy podílely děti ze zdejší základní školy.
     S laskavým svolením pana ředitele jsme oslovili Mgr. Přibylovou, která 
na druhém stupni zdejší školy vyučuje výtvarnou výchovu. Zaslali jsme 
jí základní informace o životě pěvce a pro lepší představení osoby Pavla 
Ludikara nabídli i  malou přednášku s  prezentací. Tu ve  škole úspěšně 
zrealizoval náš člen a zároveň kronikář města pan Václav Matějka. 
     Na schůzku sdružení v únoru tohoto roku přinesl pan Matějka desky 
s deseti nejlepšími školními návrhy. Jednalo se o návrhy devíti „deváťá-
ků“ – Dominiky Hudákové, Terezy Trejtnarové, Vlasty Andrlové, Tomáše 
Lovětínského, Lucie Vackové, Dominiky Matějkové, Markéty Pöpperlo-
vé, Kamily Hlávkové Jany Matyášové a jedné „sedmačky“, Lucie Ehlové. 
Chlapci, co ta dívčí převaha? Na to, co onen pěvec během svého života 
prožil, jsme sázeli spíše na návrhy kluků. Jaká mýlka! Soutěž skončila 9:1 
pro děvčata. 

     Ze zmíněných deseti návrhů jsme vybrali dva nejlepší a hlasováním 
v poměru 5:1 (sešlo se nás šest) vybrali za vítězný návrh Lucie Ehlové. 
Blahopřejeme!
     Vítězka bude pozvána (stejně jako všichni Vamberáci) na křest kni-
hy v  listopadu, kde ji bude předána spolu s  jedním výtiskem knihy 
i  sladká odměna. A  protože nám bylo líto i  těch ostatních návrhů, 
které by jinak skončily v  zapomnění, rozhodli jsme se je uveřejnit 
ve Vambereckém zpravodaji. Jistě si to zaslouží. Ze všech čiší snaha 
o zajímavé a nápadité ztvárnění obálky knihy. Všem dětem děkujeme 
za spolupráci.
    Přesvědčili jsme se, že na  vše není potřeba hledat hned osoby po-
volané. K návrhu nebylo třeba zvát nějakého známého výtvarníka (nic 
proti nim), nápady dětí byly skvělé a my jsme rádi, že s Vamberkem bude 
spojen i  tento kousek knížky, který bude knihu uvádět a doufejme, že 
i lépe prodávat.

Jiří Hostinský, předseda o.s.


